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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. május 31. napján 

tartott ülésről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Melles Zoltán, Melsin Valentin, Dr. Novák János, 
Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás és Simonovics Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Czimbalek József képviselő, aki jelezte, hogy más elfoglaltsága miatt nem tud 

részt venni a mai ülésen 
 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, irodavezető, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Vargáné Szüts Katalin irodavezető, Svégel Gábor irodavezető, 
Kutiné Csicskár Edit igazgató, Iharosi István mb. igazgató  

 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 10 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Novák János és Simonovics Józsefné 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 9 igen – 
szavazattal (Melsin Valentin képviselő nem szavazott) elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
129/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. május 31-i ülés 
jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Novák János és Simonovics Józsefné képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester a napirendi javaslatban szereplő napirendi pontok megtárgyalását 
javasolja a képviselő-testületnek. 
E napirendi javaslat annyiban tér el a meghívóban szereplő napirendi sortól, hogy javasolja 
megtárgyalni 25-ös napirendként az „Előterjesztés a helyi autóbusz-közlekedés közszolgáltatási 
feladatainak 2011. évi ellátásáról szóló beszámoló elfogadására” valamint 26-os napirendként az 
„Előterjesztés a Pro Família Alapítvány részére nyújtandó önkormányzati támogatásról” testületi 
előterjesztéseket.  
 
A képviselő-testület a napirendi sort egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
130/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirend tárgyalására vonatkozó 
javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
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1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata városfejlesztési és gazdasági 
programja időarányos megvalósításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

2.) Előterjesztés Nagyatád város hosszú távú vagyongazdálkodási tervének 
elfogadásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

3.) Előterjesztés a települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról 
szóló 20/2004. (VI. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

4.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló lakások lakbérének 
megállapításáról szóló a 9/1998. (IV. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

5.) Előterjesztés a helyi önkormányzati rendeletek szabálysértési tényállásainak 
felülvizsgálatáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

6.) Előterjesztés a távhőszolgáltatással kapcsolatos közszolgáltató kiválasztására 
irányuló közbeszerzési eljárás lezárásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

7.) Előterjesztés a Nagyatád, Hunyadi utcai fűtőmű és Gyöngyvirág Óvoda hő-, és 
használati melegvíz termelő és elosztó rendszerek üzemeltetési szerződésének 
módosítására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

8.) Tájékoztatás az önkormányzat intézményi struktúráját és feladatait érintő 
várható változásokról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

9.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények szervezeti 
változtatásának vizsgálatáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

10.) Előterjesztés megváltozott munkaképességű személyek foglalkoztatására 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
11.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzat PANNON Európai Területi 

Társuláshoz történő csatlakozásról  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
12.) Előterjesztés a „Közoktatási intézmények szerepbővítése, újszerű intézményi 

együttműködések kialakítása” című, TÁMOP-3.2.1.A-11/2 azonosító számú 
pályázati felhíváshoz kapcsolódó európai uniós projekt benyújtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
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13.) Előterjesztés az „Óvodafejlesztés” című, TÁMOP-3.1.11-12/2 azonosító számú 
pályázati felhíváshoz kapcsolódó európai uniós projekt benyújtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

14.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító okiratának és a 
nevelési-oktatási intézményfenntartó társulási megállapodás módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

15.) Előterjesztés a Nagyatádi Művelődési Központ Szervezeti és Működési 
Szabályzata elfogadásáról 

 Előadó: Pünkösd Márton igazgató 
 

16.) Előterjesztés a Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád Szakképzés-szervezési 
Társulás 
társulási megállapodásának módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

17.) Előterjesztés a szlovákiai Tardoskedd településsel együttműködési 
megállapodás megkötéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

18.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatalban igazgatási szünet elrendeléséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
19.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonban álló üres 

bérlakások szociális célú bérbeadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
20.) Előterjesztés a Nagyatád, Dózsa György utca 11. szám alatti lakás piaci 

értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
21.) Előterjesztés a Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2177/95 helyrajzi 

számú beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghosszabbításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
22.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt 

határidejű határozatainak végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
23.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
24/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
24/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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25.) Előterjesztés a helyi autóbusz-közlekedés közszolgáltatási feladatainak 2011. 
évi ellátásáról szóló beszámoló elfogadására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

26.) Előterjesztés a Pro Família Alapítvány részére nyújtandó önkormányzati 
támogatásról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

27.) Interpellációk, kérdések 
  
28.) Egyebek 

 
Napirend tárgyalása: 
 

1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata városfejlesztési és gazdasági 
programja időarányos megvalósításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Az első napirend megegyezik a közmeghallgatás napirendjével. Néhány dolgot kíván elmondani és 
egy indítványt tesz a tisztelt képviselő-testület felé.  
Az előterjesztésben és az elmúlt időszakról szóló beszámolóban, összefoglalóban leírták 
mindazokat a folyamatokat, amelyek a tárgyalt időszakban – tehát a választásokat követő 
időszakban – jellemezték a munkájukat a különböző területeken.  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Programjukat 2011. májusában fogadták el. Ebben az elmúlt 
időszakról írnak. A részletekre nem kíván kitérni, de néhány szempontot elmond, mert ezek a 
szempontok a következő időszakot is befolyásolják.  
Az egyik, ami 2011-ben hatványozottan jelentkezett az önkormányzatoknál és Nagyatádon is, az a 
forráshiány, ami jelentősen befolyásolta a önkormányzatok feladatellátását, ennek a feltételeit. 
Illetve érdemben befolyásolta azt, hogy milyen mozgásterük és milyen lehetőségeik vannak az 
önkormányzatoknak, tehát egy nagyon jelentős forráshiány jelent meg a gazdálkodásban, aminek a 
megoldását és a feladatkezelését el kellett végezni.  
Azt tudja mondani, hogy e tekintetben a képviselő-testület racionális és jó döntéseket hozott, 
olyanokat, amelyek nem csak azonnali megoldásokat kínáltak, hanem középtávon is mindenképpen 
javították és javítják a város gazdálkodásának, pénzügyi helyzetének a pozícióit. Ezek sokrétű 
döntések voltak, sok ilyen jellegű határozatot hoztak.  
Megköszöni a képviselő-testületnek, hogy ezekben a néha nehéz döntésekben felismerve azt, hogy 
mi a város számára a jó megoldás ezeket az elhatározásokat meghozták.  
A másik, amit látni lehet – és azért is mondja el, mert a munkája során erre mindenképpen építeni 
kell – a közszolgáltatások biztosítása egészségügy, oktatás, szociális ellátás, közművelődés, nagyon 
sok minden tartozik ide, mind azon szolgáltatások, amiket az önkormányzat biztosít a lakosság 
számára. Ebben az időszakban is ezek nagyon stabil ellátások voltak. Jó színvonalon, eredményesen 
tudták ezeket a közszolgáltatásokat biztosítani. Ez egy nagyon fontos értéke a város és az 
önkormányzat munkájának, és fontosnak tartja kiemelni, hogy bármilyen változás is lesz, ezt az 
értéket a maguk eszközeivel kell, hogy befolyásolják és segítsék azért, hogy megmaradjon. Tehát 
hogy jó színvonalú, széleskörű ellátások, közszolgáltatások legyenek a későbbiek során is 
Nagyatádon. Ehhez kapcsolódik a közintézmények megújítása, ami egy hosszú folyamat. Nem is jó 
az a kifejezés, hogy hosszú távú, inkább egy középtávú folyamat, amelynek a végén vannak, hiszen 
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a Művelődési Ház rekonstrukciója, felújítása van vissza ebben a folyamatban. Akkor 
tulajdonképpen elmondhatják azt, hogy a fontos és hosszú távon is működő létesítményeik, 
intézményeik rendbe vannak téve, fel vannak újítva. Az elmúlt időszakban ezek közül kiemelkedik 
a Bárdos iskola és a Bölcsőde rekonstrukciójának, felújításának a befejezése. Még egy dolog 
jellemző erre az  időszakra – és ami a későbbiekben is befolyásolja, sőt jelentősen alakítja majd a 
munkájukat –,  az önkormányzatok által fenntartott intézményi struktúra változása. Ebben a 
legnagyobb változások a Tűzoltóság és a Kórház állami fenntartásba és állami tulajdonba kerülése. 
Ez egy nagyon jelentős és gyökeres változás, ami azt jelenti, hogy – ami közvetlenebbül érint 
bennünket a hétköznapokban is – pl. a Kórháznak a feladat ellátási kötelezettsége, a feladatellátás 
lehetősége és az ehhez kapcsolódó vagyon, így együtt állami tulajdonba és állami feladatellátásba 
került május elsejétől. Ezek a tennivalók már nem az önkormányzat kompetenciájába tartoznak. Ez 
a folyamat folytatódik az iskolákkal és folytatódik a járási hivatal létrehozásával, amikor a 
polgármesteri hivatal néhány tevékenysége át fog kerülni ehhez az állami hivatalhoz. Ezt a 
folyamatot egy külön napirendi pontban tárgyalni fogják majd, ezért csak annyit mond, hogy ezek 
természetes módon a munkájukat, a lehetőségeiket, a célrendszereiket alakítja és befolyásolja.  
Azt látja, hogy mostanra Nagyatád városa, az önkormányzat egy olyan folyamatnak a része, ami 
indokolja azt, hogy átgondolják, újratervezzék az előttük álló feladatokat és tennivalókat, hogy 
milyen irányba vigyék tovább a város fejlődését, fejlesztését, a pozícióinak alakítását azért, mert 
amiket elmondott nem csak jelen időben, hanem a következő években legalább középtávon 
alakítani és befolyásolni fogják Nagyatád város életét. Nagyon fontos, hogy jól tudják megragadni a 
következő időszak legfontosabb feladatait. Erről a városfejlesztési programban szó esik. Egyet emel 
ki közülük most, mert az elmúlt napokban úgy tapasztalta és látta a kommunikációban, a hozzájuk 
eljutott információban – egyrészt a sajtón keresztül, másrészt pedig az önkormányzati 
együttműködéseken keresztül -, hogy készülnek, előkészítés alatt vannak olyan kormányzati 
programok, amelyek alkalmasak lehetnek arra – hogy ha részesei ezeknek – hogy a gazdaság 
teljesítményét és a foglalkoztatás helyzetét javítsák Nagyatádon és a nagyatádi kistérségben. Azért 
mondja ezt, mert egyrészt a megyei önkormányzat munkájának újratervezése folyik, amelyben 
hangsúlyos a fejlesztés, a megye teljes egészére vonatkozó fejlesztési programok, szándékok 
kidolgozása, másrészt pedig azoknak a céloknak a megjelölése, amelyek a következő időszakban 
támogatást és prioritást kaphatnak. Ez az egyik, a másik pedig, hogy a Nemzetgazdasági 
Minisztériumban készülnek azok a gazdaságfejlesztési projektek, amelyek kifejezetten azt a célt 
szolgálják, hogy adott térségben a gazdaság teljesítményét, a vállalkozások számát és a 
foglalkoztatást erősítsék. Van hiátus ebben itt a Belső-Somogyi térségben. Nem gondolja, hogy 
részletesen kellene beszélni arról, hogy érdeke Nagyatád városának is, az önkormányzatnak is és a 
kistérségnek is az, hogy a gazdaság teljesítménye növekedjen minél nagyobb mértékben, a térség 
eltartó képessége erősödjön ez által, és természetesen a foglalkoztatási helyzet javuljon.  
Mindezek érdekében teszi azt a javaslatot, amit az előterjesztés kiegészítéseként készítettek, és ami 
azt a célrendszert fogalmazza meg, amiről beszélt.   
Felolvassa a határozati javaslatot.  
„Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy Nagyatád Város és a 
Nagyatádi Kistérség gazdaságának fejlesztése, gazdasági teljesítménye növelése és a foglalkoztatási 
helyzet javítása, új munkahelyek létesítése érdekében kerüljön sor kapcsolatfelvételre, az 
együttműködés kezdeményezésére Somogy Megye Önkormányzata és a Nemzetgazdasági 
Minisztérium felé.  
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri Nagyatád Város Polgármesterét, 
hogy a Nagyatád és a kistérség gazdasági és foglalkoztatási helyzete bemutatásával, az 
együttműködés lehetséges módjának jelzésével, az elérendő célok megfogalmazásával vegye fel a 
kapcsolatot a fenti szervezetekkel.” 
Azt hiszi, hogy el kell indítaniuk ezt a folyamatot, mert az a tapasztal, hogy saját eszközeikre, az 
itteni gazdaság teljesítményére alapozva átütő, jelentős és középtávon nagyságrenddel a mostaninál 
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jobb eredményt hozó változtatást nem tudnak végrehajtani. Többlet eszközöket, pénzt, szervezőerőt, 
vállalkozások kiközvetítését kell biztosítaniuk, amit csak ilyen módon, kormányzati és megyei 
önkormányzati együttműködésben lát reálisnak, ezért tette ezt a kezdeményezést.  
Nagyon nehéz időszak van mögöttük. Mindazon résztvevőnek megköszöni az együttműködését, 
türelmét és munkáját, akik segítették az önkormányzat és a város tevékenységét.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata városfejlesztési és 
gazdasági programja időarányos megvalósításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát a 
kiegészítéssel együtt.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 9 igen és 
1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
131/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1.) A Képviselő-testület Nagyatád Város Önkormányzata Városfejlesztési és Gazdasági 

Programja időarányos megvalósításáról szóló előterjesztést elfogadja. 
 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy Nagyatád 

Város és a Nagyatádi Kistérség gazdaságának fejlesztése, gazdasági teljesítménye 
növelése és a foglalkoztatási helyzet javítása, új munkahelyek létesítése érdekében 
kerüljön sor kapcsolatfelvételre, az együttműködés kezdeményezésére Somogy Megye 
Önkormányzata és a Nemzetgazdasági Minisztérium felé.  

 
3.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri Nagyatád Város 

Polgármesterét, hogy a Nagyatád és a kistérség gazdasági és foglalkoztatási helyzete 
bemutatásával, az együttműködés lehetséges módjának jelzésével, az elérendő célok 
megfogalmazásával vegye fel a kapcsolatot a fenti szervezetekkel.  

 
Határidő: 2012. június 15.  
Felelős: Ormai István polgármester 
 

2.) Előterjesztés Nagyatád város hosszú távú vagyongazdálkodási tervének 
elfogadásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Hozzászólások: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Tényleg nagyon hosszú távú tervről van szó, hiszen a 10 év még nagyon messze van, ezért 
véleménye szerint, a tervben leírtak, jelentősen módosulni fognak az elkövetkezendő években.  
Mégis azt gondolja, hogy tervként, kötelező penzumként el lehet fogadni.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád város hosszú távú vagyongazdálkodási 
tervének elfogadásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 8 igen és 
1 tartózkodással – elfogadja (Ormai István polgármester nem szavazott), és a következő határozatot 
hozza: 
 
132/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2012-2022. évekre vonatkozó hosszú 
távú vagyongazdálkodási tervet a melléklet szerint elfogadja. 
 
Határidő: 2012. május 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 

3.) Előterjesztés a települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 
20/2004. (VI. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A csatolt rendelet-tervezetnél nincs feltüntetve, a rendelet címe, ezért az imént ismertetett cím 
bekerül oda.  Kéri, hogy ennek ismeretében foglaljon állást a képviselő-testület. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési folyékony hulladékkezelési helyi 
közszolgáltatásról szóló 20/2004. (VI. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-
tervezetet a kiegészítéssel együtt.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet egyhangú – 
10 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települési folyékony hulladékkezelési 
helyi közszolgáltatásról szóló 20/2004. (VI. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
18/2012. (V. 31.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 

4.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló lakások lakbérének 
megállapításáról szóló a 9/1998. (IV. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzat tulajdonában álló lakások 
lakbérének megállapításáról szóló a 9/1998. (IV. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
rendelet-tervezetet. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet egyhangú – 
10 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában álló lakások 
lakbérének megállapításáról szóló a 9/1998. (IV. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
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19/2012. (V. 31.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 

5.) Előterjesztés a helyi önkormányzati rendeletek szabálysértési tényállásainak 
felülvizsgálatáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a helyi önkormányzati rendeletek szabálysértési 
tényállásainak felülvizsgálatáról szóló rendelet-tervezetet. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet egyhangú – 
10 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi önkormányzati rendeletek 
szabálysértési tényállásainak felülvizsgálatáról szóló 20/2012. (V. 31.) önkormányzati rendelete a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 

6.) Előterjesztés a távhőszolgáltatással kapcsolatos közszolgáltató kiválasztására 
irányuló közbeszerzési eljárás lezárásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Lehet tudni, hogy a Dalkia Energia Zrt. miért nem pályázott? – hiszen több mint 15 éves kapcsolat 
van a város és a Dalkia Energia Zrt. között. 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Rendelkezik az önkormányzat referenciával a pályázatot elnyerő Cothec Kft-ről? 
 
Ormai István polgármester:  
Megkéri Svégel Gábort a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetőjét fáradjon az asztalhoz, és 
beszéljen a közbeszerzési eljárás során kért referenciára vonatkozó feltételekről.  
Nem kérdezték meg a Dalkia Energia Zrt-t, hogy miért nem pályázott, hiszen az üzleti életben és a 
munkában együttműködnek, ezért érzékelhető volt már korábban is részükről, hogy üzletpolitikát 
váltottak. A tevékenységük sok lábon áll, egyrészt ami a legközvetlenebb profiljuk, a nagy 
létesítmények (egyetemek, kórházak) hőenergia ellátása, valamint az energiatermelés (ők a 
tulajdonosai a pécsi erőműnek). Egy váltást hajtanak végre az üzletpolitikájukban, és ott, ahol 
lejárnak a szerződések, ott befejezik a tevékenységet. Át is szervezték az egész céget, tehát a 
távhőszolgáltatás eddig regionális igazgatósági hatáskörben volt, most a központhoz került, ahol 
szűkül ennek a számszerűsége, úgy a központjukhoz rendelték ezt. Több helyen is jelezték, hogy 
ebben a tevékenységben a későbbiek során már nem kívánnak részt venni. (Azért jelentősen 
befolyásolja a szolgáltatók gondolkodását az árképzésnek a változása, azok az üzleti, piaci 
lehetőségek, amelyek most vannak jelen. Az ő üzletpolitikájukba egy ilyen 10 évre vonatkozó 
döntés meghozatalánál úgy látják, ezek voltak a hangsúlyosak. 
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Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Minden közbeszerzési kiírásuknál az egyik alap kritérium az, hogy minimum hasonló referenciákat 
kérnek, mint ami az adott közbeszerzési kiírás tárgyaként meg van határozva. Ebben az esetben is 
így történt. Magyarországon több városban is ők a szolgáltatók. Sőt, nagyobb városokban, mint 
Nagyatád. A közbeszerzési anyag egyébként – a képviselő-testületi tagoknak is – nyilvános, meg 
lehet tekinteni. A Közbeszerzési Bíráló Bizottság nem csak a referenciát, hanem az egyéb feltételek 
áttekintését követően hozta meg azt a javaslatot, hogy alkalmasnak találták a pályázat nyertesének.  
 
Hozzászólások: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Ha az eredeti ajánlat szerinti díjak alapján – melyeket a pályázó eredetileg megadott – kellene 
döntést hozniuk, akkor valószínűleg eredménytelennek kellene nyilvánítani a közbeszerzési eljárást, 
hiszen azok olyan magasak az előterjesztésben is szereplő végső ajánlathoz képest, amely egyrészt 
elfogadhatatlan, másrészt a lakók részéről megfizethetetlen. Nem tudja, de gyanítja, hogy ez lehet 
az az összeg, amely piaci szinten működik az országban.  
Tegnap a pénzügyi bizottság ülésén elmondta, hogy úgy tűnik, hogy a közbeszerzési eljárások sem 
hozzák azt az eredményt, amelyet várnak egy ilyen pályázati kiírástól vagy ajánlattételtől, vagyis 
versenyhelyzet alakuljon ki és csökkenjenek az árak. Versenyhelyzet úgy tűnik nem alakul ki, 
hiszen egy pályázat érkezik be a közbeszerzési eljárásokra (ahogy olvassa, országosan is 47 %-ban 
1 pályázó érkezik be). 
Azt gondolja, hogy tekintettel arra, hogy egyéb más alternatív lehetőségük nincs, télen pedig fűteni 
kell, és az elfogadott árakkal és szerződéssel rosszabb helyzetben az önkormányzat nem került, 
ezért el kellene fogadniuk az előterjesztést, kihangsúlyozva, hogy nincs versenyhelyzet és 
nincsenek alternatív lehetőségek.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a távhőszolgáltatással kapcsolatos közszolgáltató 
kiválasztására irányuló közbeszerzési eljárás lezárásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület határozati javaslatot egyhangú – 
10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
133/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete „Nagyatád Város 

Önkormányzata által rendelkezésre bocsátott fűtőmű üzemeltetése, továbbá Nagyatád 
Város közigazgatási területén távhő- és melegvíz szolgáltatás nyújtása a vonatkozó 
jogszabályi rendelkezések szerint a szolgáltatást igénybevevők részére közszolgáltatási 
szerződés keretében.” tárgyú közbeszerzési eljárást eredményesnek nyilvánítja, és 
nyertesnek a Cothec Kft-t (9021 Győr, Aradi Vértanúk útja 18/1.) hirdeti ki, az alábbi 
indokok alapján: 

 
A közbeszerzési eljárás ajánlattételi határidejének lejártáig (2012. április 2-án 11.00 óráig) 
egy ajánlattevő tett ajánlatot, az alábbi tartalommal: 

 
 Ajánlattevő neve, székhelye 

Önálló Ajánlattevő 
Cothec Kft. 
9021 Győr, Aradi vértanúk útja 18. 1. em. 5. 
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Lakossági fűtés szolgáltatás nettó alapdíja 
(Ft/légm3/év) 

733,63 

A lakossági hődíj nettó értéke (Ft/GJ) 3222,9 

A lakossági használati meleg víz díjának nettó értéke 
(Ft/m3) 

71,56 

 
Az ajánlatok bírálati szempontja a kiírás szerint az összességében legelőnyösebb ajánlat 
kiválasztása volt: 
 
 
    COTHEC Energetikai 

Üzemeltető Kft 
 Az elbírálás részszempontjai  

(adott esetben alszempontjai is) 
A részszempontok 
súlyszámai  
(adott esetben az 
alszempontok 
súlyszámai is) 

   
Értékelési 
pontszám 

 Értékelési 
pontszám és  

súlyszám  
szorzata 

1) Fűtés szolgáltatás nettó alapdíja (Ft/légm3/év) 15 100 1500,00 
2) A hődíj nettó értéke (Ft/GJ) 10 100 1000,00 
3) A használati meleg víz díjának nettó értéke 

(Ft/m3) 
3 100 300,00 

összesen:    2800,00 
 
2) A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a közszolgáltatási szerződés 

aláírására a Cothec Kft-vel (9021 Győr, Aradi Vértanúk útja 18/1.). 
 

Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2012. június 11. szerződés aláírására 

 
7.) Előterjesztés a Nagyatád, Hunyadi utcai fűtőmű és Gyöngyvirág Óvoda hő-, és 

használati melegvíz termelő és elosztó rendszerek üzemeltetési szerződésének 
módosítására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Az előbbi napirend során az ajánlattevőt nyertesnek hirdették ki. A közbeszerzési eljárás szerint 10 
napig még nem lehet aláírni a szolgáltatási szerződést, csak a 10-11. napon lehet aláírni és utána 
kerülhet sor az átadás-átvételre. A mostani szolgáltató üzemelteti átmeneti jelleggel a fűtőművet. 
Megkeresték őket és kezdeményezték, hogy a május 31-ét követő időszakban augusztus 31-ig ezt 
tegyék meg, vagy addig, amíg ezen időn belül az új szolgáltató át nem veszi a rendszert és nem 
tudja elkezdeni a szolgáltatást. a végső cél az, hogy mindenképpen a fűtési szezon kezdete előtt a 
teljes átadás-átvétel megvalósuljon. Látnak erre reális lehetőséget, de ezekkel az időtényezőkkel 
kell számolniuk, amiről beszélt. Ezért készült ez a javaslat.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Hunyadi utcai fűtőmű és Gyöngyvirág 
Óvoda hő-, és használati melegvíz termelő és elosztó rendszerek üzemeltetési szerződésének 
módosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
134/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád, Hunyadi utcai 

fűtőmű és a Gyöngyvirág Óvoda hő-, és használati melegvíz termelő és elosztó 
rendszerek üzemeltetésére a Dalkia Energia Zrt-vel kötött üzemeltetési szerződésnek az 
új szolgáltató közüzemi szolgáltatása megkezdése napjáig, de legfeljebb 2012. augusztus 
31. napjáig történő meghosszabbításához hozzájárul.  

 
2.) A képviselő-testület a szerződés-módosítás aláírására felhatalmazza a város 

polgármesterét.  
 
Határidő: 2012. május 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 

8.) Tájékoztatás az önkormányzat intézményi struktúráját és feladatait érintő várható 
változásokról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
A 4. melléklet összehasonlító táblájának készítettek egy további változatát, mely az előterjesztéssel 
kiküldött táblázathoz képest annyiban módosul, hogy a bevételi és kiadási oldalban már kalkuláltak 
azzal, hogy abban az esetben, ha az intézmények fenntartása az önkormányzatoknál marad, akkor 
milyen jellegű bevételek és kiadásokra számíthatnak. Egyébként mindez az önkormányzati 
feladatok átalakulásával az önkormányzat által foglalkoztatott létszámot jelentősen érinti, hiszen az 
alapfokú és középfokú oktatási intézményekben 168 pedagógust és 73 technikai dolgozót érintenek 
ezek a változások.  
A másik ilyen lényeges változás az államigazgatási feladatok ellátásában várható. Ez a járási 
hivatalok létrehozása 2013. január 1-jétől. A járási hivatalok a fővárosi, megyei 
kormányhivataloknak a helyi szervezeti egységei lesznek, és a jegyzői államigazgatási feladatok 
egy részét veszik át és végzik a továbbiakban. Egy törvénytervezet áll a rendelkezésükre ahhoz, 
hogy valamennyire képet kapjanak a tervezett változásokról. Nagy valószínűséggel átkerülnek 
azoknak a feladatoknak a nagy része, ami eddig körzetközponti feladatokként a körzetközponti 
jegyzők hatáskörében voltak. A Polgármesteri Hivatalba 10 fő köztisztviselővel számolnak, akik 
várhatóan a járási kormányhivatalhoz kerülnek át a törvénytervezet alapján. A járási hivatal átveszi 
azokat a dolgozókat, akik ezekben a feladatkörökben végzik a munkájukat. Így a gyámhivatal, az 
okmányiroda, hatósági ügyintézői létszámból 1 főt számítottak, aki a kereskedelmi, mezőgazdasági, 
igazgatási feladatokat végzi, valamint a szabálysértési feladatok ügyintézője, aki a szabálysértési 
törvény módosítása folytán már április 15-étől a Megyei Kormányhivatalnál dolgozik. A mostani 
ismereteik szerint, mint egy 10 fővel kevesebb létszámmal kell számolni a következő időszakban, 
de nem számoltak még technikai, adminisztrációs létszámmal, pedig az iktatás és az adminisztrációi 
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biztosan igényel még létszámot, de most még bizonytalan. Várhatóan Nagyatád járási központ lesz, 
a járási hivatal elhelyezésére már történt bejárás a kormányhivatal dolgozói és a minisztérium 
részéről is. Felmerült az is, hogy a járási hivatal a Polgármesteri Hivatal egy részébe kerül 
elhelyezésre, de erről sem tudnak még biztosat és pontosat.  
Tehát azt a feladatot, amit a képviselő-testület meghatározott számukra, hogy időben szeretné látni, 
hogy a várható változások milyen hatással lesznek az önkormányzat létszámára és gazdálkodási 
feltételeire, ezt ebben a formában tudták megtenni.  
Ismételten hangsúlyozza, hogy a törvények elfogadását követően és a végrehajtási jogszabályok 
elfogadását követően lehet csak biztosat mondani e tekintetben.  
 
Kérdések: 
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
Az Ötv. a szociális és a gyermekvédelmi, gyermekjóléti feladatokat is helyi önkormányzati 
feladatellátásba utalja. Az előterjesztésnél is bent van, hogy a szociális gyermekjóléti, 
gyermekvédelmi szolgáltatások ellátása, amely tartalmazza a bölcsődéket is. Jelen pillanatban ez 
kistérségi szinten, a többcélú kistérségi társulás fenntartásában működik. Ha csak Nagyatádot nézi, 
akkor 52 főt érint. Bizonytalanság van a dolgozók körében.  A kiegészítés nem tartalmazott azzal 
összefüggésben semmit, hogy számol-e az önkormányzat azzal, hogy visszakerül, vagy esetleg 
járási feladatokat látna el, mivel hogy az intézményi struktúra azt tenné lehetővé illetve, hogy a 
kistérség kistelepülésén is megtörténjen az ellátás, ez inkább közös gondolkodást igényelne a 
települési önkormányzatoktól. Tegnap egy konferencián vett részt, de sajnos nem kapott választ 
ezekre a kérdésekre, pedig a lakosság jelentős részét érinti, hiszen nagyon sok szociálisan 
hátrányokkal küszködő ember van, akinek az ellátását meg kell oldani, ezáltal érintettek a dolgozók 
is bent.  
Tud-e az önkormányzat ezzel kapcsolatosan valamit? Hiszen ha a dolgozókat nézik, akkor 50 
emberről van szó, ha az ellátottakat, akkor pedig több ezer emberről. Nem beszélve arról, hogy van 
egy szakosított ellátásuk is, ez a 40 férőhelyes idősek otthona, illetve Lábodon a 18 férőhelyes 
idősek otthona, ami kormányhivatali feladatellátás és amit suttognak az azt jelenti, hogy a 
finanszírozás sokkal kevesebb lesz, mint az állami feladatokat ellátó megyei intézmények. Át 
kellene gondolni, mert a fizetőképes kereslet már így nem lesz meg, ha nem kapják meg azt a 
támogatást, mint a megyei fenntartású intézmények. Mindez sok kérdést vet fel, és bizony csak fél 
év van 2013-ig.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A helyi önkormányzatokról szóló törvény – ami január 1-jétől van hatályban bizonyos részében és 
folyamatosan lép majd hatályba a többi részben is – egyértelműen meghatározza a szociális 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi szolgáltatások ellátását, mint önkormányzati feladatot. Tehát 
ezek nem államigazgatási feladatok, a járási hivatalhoz államigazgatási feladatok kerülnek át. Most 
a Rinyamenti Kistérségi Társulás keretében működnek ezek az ellátások. Az Ötv. szerint a 
kistérségi társulások megszűnnek január 1-jétől, de a társulási önkormányzati feladatok ellátására 
társulási forma létrehozását lehetővé teszi az Ötv., sőt javasolja is. Nyilván minden attól függ, hogy 
érdekük legyen az önkormányzatoknak ahhoz, hogy társuljanak. Az érdekük pedig biztos, hogy a 
finanszírozásoknak az ilyen formában való könnyebbé tétele lesz. Tehát meg kell várni azt, hogy a 
következő évi költségvetési törvény milyen módon finanszírozza ezeknek a szociális, gyermekjóléti 
feladatoknak a társulásba történő ellátását, mert pl. ha csak a bölcsődét elemzik, akkor ez a 
tevékenység, a 3 éves kor alatti gyermekek napközbeni ellátásának biztosítása feladata valamennyi 
önkormányzatnak. A kistelepülésen nem tudnak eleget tenni ezeknek a feladatok, csak akkor, ha 
társulási megállapodással a nagyatádi bölcsődét veszik igénybe, legalábbis a mostani ismereteik 
szerint. Hogy a jövőben mire lesz lehetőségük és érdekük, az még sok bizonytalanságot hordoz 
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magában. Erről azért nem szól az előterjesztés, mert egyrészt nem tudnak róla, másrészt most nem 
tartozik ilyen formában az önkormányzati feladatellátás körébe.  
 
Ormai István polgármester:  
Tekintettel arra, hogy a konferencián nem tudtak választ adni a kérdésére, megtisztelő, hogy a 
képviselő asszony az önkormányzattól vár választ.  
Ezt megelőző testületi ülésen tárgyalták a szociális és gyermekjóléti ellátásokat. Ott 
megállapították, hogy teljes körű, rendezett, jó színvonalú az ellátás.  
Abban, amit a képviselő asszony, igazgatónő elmondott, volt egy mondat, hogy igen, a helyi 
társadalomban a szociális szempontból rászorultaknak a száma is és az ügyeknek a nehézsége is nő, 
bonyolódik, bonyolultabbá válik. Nagyon fontos, hogy egy jó ellátó rendszerük legyen, tehát nem 
hagyhatnak senkit magára. Tehát az önkormányzat az, akinek segíteni kell az arra rászorulóknak, 
nyilván a megfelelő szabályok és rendszer szerint.  
Az intézményi struktúra és az intézményeknek a fenntartása, a szolgáltatás biztosítása bárhogy is 
alakul, magára az ellátásra biztos, hogy szükség van és szükség is lesz. Ez a véleménye, és amikor a 
négyéves programban erről beszélt, akkor éppen ezt mondta, hogy bármilyen fenntartásúak ezek az 
intézmények, arra kell gondolniuk, hogy nagyatádiakat és a környékbeli településeken élőket látnak 
el. Tehát elemi érdekük, hogy eredményesen és jól dolgozzanak, és a maguk eszközeivel akkor ezt 
kell szolgálniuk, ha esetlen nem az önkormányzat fenntartásában vagy működésében lesznek ezek a 
létesítmények. Tehát a kollégák munkára ezen a területen a jövőben is szükség lesz. 
 
Hozzászólások: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az előterjesztés illetve a testületi határozat célja az volt, hogy május végére megismerjék nagyjából 
azokat a körülményeket, amelyekben 2013-ban működtetni kell Nagyatád városát illetve 
önkormányzatát. Az előterjesztésből és a számszaki adatokból az látszik, hogy az önkormányzat 
2013-ban sem lesz semmivel sem jobb helyzetben, mint amilyenben van a mai nap. A módosított 
előterjesztésben 240 millió Ft körüli működési hiány szerepel, ha azok a várakozások 
bekövetkeznek, hogy még több pénzt, finanszírozást fognak visszavonni az önkormányzattól, akkor 
ennél a 240 millió Ft-nál több is lesz. Teljesen természetesnek tűnik számára, hogy Nagyatád város 
oktatási intézményeit 840 millió Ft-ból tudta működtetni, akkor az állami is annyiból fogja 
működtetni. A kérdés csak az, hogy ezt a 840 millió Ft-ot saját pénzből kipótolja a veszteségét az 
önkormányzatnak, vagy továbbra is elvonja az önkormányzattól, hiszen az államnak, kormánynak 
sincs pénze, ezért úgy gondolja, el fogja vonni és ennyivel kevesebb lesz a finanszírozása az 
önkormányzatnak. A tény viszont az, hogy úgy tűnik, a helyzetük nem fog javulni. Egy teljesen 
abszurd elképzelés, hogy egy oktatási intézményt irányít egy vezető, azt a szellem munkát – 
mondjuk így – az összes utóbbi gazdasági témáért pedig az önkormányzat lesz a felelős. Egy olyan 
kettősség, ami összeegyezhetetlen és teljes káoszt fog eredményezni, működésképtelenné teheti az 
intézményt. Ha belegondolnak abba, hogy az önkormányzat nem utasíthatja az intézmény vezetőjét, 
a vezető pedig nem utasíthatja azokat az alkalmazottakat, akik ott helyben dolgoznak. Ha ez így 
lesz.  
A szociális ellátásoknak jó hogy most még kistérségi szinten működik a dolog, de abban a 
pillanatban, ahogy a települések, kistelepülések nem kapják meg azt a támogatást, vagy nem látják 
benne azt a rációt, ami miatt most ez az ellátás működik, vissza fognak lépni. Ha visszalépnek, 
akkor Nagyatád városának kell saját finanszírozásból a szociális ellátást megszervezni és 
végrehajtani, viszont ha nem lesz rá pénze, akkor hogyan. Véleménye szerint nem lesz egyszerű 
2013-ban sem, és ha még hozzáteszi azt a körülményt, hogy van egy ma még érvényben lévő 
rendelet, hogy az önkormányzatok csak azokat a kötelező feladatokat finanszírozhatják, amelyre 
forrásuk van, abban a pillanatban a nem kötelező feladatokkal nem tudja, hogy mit fognak kezdeni, 
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ugyanis hitelt és egyebeket nem vehetnek fel rá. Ahogy Simonovics Józsefné képviselő társa is 
mondta fél évük van arra, hogy kitalálják, hogy a 2013-at megtervezzék, és hogyan fogják az 
önkormányzatot működtetni.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Kora tavasszal ő volt az, aki kérte, hogy valamiféle tájékoztatás készüljön arra vonatkozóan, hogy 
milyen változások várhatóak a jövőben. Véleménye szerint az anyag megkísérte majdnem a 
lehetetlent, hiszen jól érzékelhető, hogy ennél több információ, konkrétum nem áll rendelkezésre. A 
többi pillanatnyilag bizonytalan és csak találgatás tárgya lehet. Biztos, hogy vannak döntéshozók 
akik már tudják, hogy fog ez a struktúra működni a gyakorlatban illetve ténylegesen mi várható. 
Ennél többet most pillanatnyilag nem tudnak és az előterjesztő sem tehetett többet, mint 
összefoglalta azokat az információkat, amelyek kiszivárogtak vagy netán tájékoztatókban illetve 
egyéb közlemények formájában eljutottak hozzá vagy a közvéleményhez.  
Ennek ismeretében ezt az anyagot el tudja fogadni. Teljes mértékben egyetért Sasvári Tamás 
képviselő társával abban, hogy valóban nem sok idő van vissza, és nem tudják, hogy mi lesz.  
Ha január 1-jével akar felállni a járási hivatal, akkor talán többet kellene tudnia az 
önkormányzatoknak, hiszen lényeges kérdéseket fog érinteni ez a változás. A január 1-jén 
végrehajtott a megyei önkormányzatok feladatkörének meglehetősen drasztikus leszűkítését, tehát a 
megyei önkormányzatoknak a leépítése és más funkcióval történő ellátása, a kórház és struktúra 
átalakítása még meg sem közelíti azt a fajta változást, ami várható majd a helyi önkormányzatok 
szintjén. Teljesen jogos a képviselő társának az a felvetése is, hogy egy csomó átfedés, egy csomó 
gyakorlati, hétköznapi probléma lehet, de talán abban lehet bízni, hogy most még rendkívül sok 
polgármester ül az országgyűlésben. Megpróbálnak törvényt alkotni, de saját önkormányzatuk 
érdekeit is – s nem kis városoknál – megpróbálják érvényesíteni, mint ahogy tették ezt eddig is, de 
ez majd megszűnik a jövőben. Arra kell készülni, hogy meg fogják hozni a szükséges döntéseket és 
ha kell ad hoc. A működési költségek jövőbeni finanszírozása mind, mind megoldandó feladatot 
jelentenek, de azt hiszi, hogy ha feszített ütemben is.  
Számára is aggályos, hogy mindez a gyakorlatban hogyan fog megvalósulni.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzat intézményi struktúráját és 
feladatait érintő várható változásokról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
135/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat struktúráját érintő 
- a közoktatási intézmények átvételével, a járások kialakításával kapcsolatos - várható 
változásokról szóló tájékoztatást tudomásul veszi. 
 

9.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények szervezeti változtatásának 
vizsgálatáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények gazdasági társasági formában működtetésének 
vizsgálatát a képviselő-testület döntésének megfelelően elvégezték. 
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Részletesen megvizsgálták, hogy a fejlesztéshez nyerhető európai uniós támogatás érdekében 
célszerű lenne-e gazdasági társasággá alakítani a Fürdők és Sportlétesítményeket. Már korábban 
készült egy program a fürdők technológiai és szolgáltatási területeinek fejlesztéséhez. Ennek a 
programnak a megvalósítása a jövőben is és jelenleg is indokolt és aktuális lenne. A turisztikai 
attrakciók és szolgáltatások fejlesztésére kiírt európai uniós pályázat keretében lehetőség van ilyen 
jellegű fejlesztéshez pályázati forrást nyerni, azonban ha hozzáigazítják a tervezett fejlesztéseket 
ehhez a pályázathoz, akkor látható, hogy nem lennének elegendőek ahhoz, hogy a pályázatban kiírt 
feltételek maradéktalanul megvalósuljanak, hiszen a pályázatban feltételként írják ki, hogy a fürdő 
jövedelmezősége javuljon és a fenntartási időszak végére pozitív eredményt érjen el. Tehát ehhez, 
egy nagyon nagy beruházásra, egy nagyobb jellegű fejlesztésre lenne szükség. Ez a fejlesztés 
mintegy 400 millió Ft-ba kerülne, aminek csak 50 %-ára lehetne pályázni abban az esetben, ha 
önkormányzati tulajdonban lévő gazdasági társaság működteti. Tehát a másik 50 %-ot az induló 
gazdasági társaságnak és az alapító önkormányzatnak kellene hozzátenni ehhez a fejlesztéshez. 
Bármennyire is indokolt és jelentős lenne ez, bizonytalan a támogatás elnyerése és az ilyen 
nagyságú önrész biztosítása nem áll rendelkezésre a jövőben. Megvizsgálták még azt is, hogy egy 
gazdasági társaság alapításához – illetve konkrétan az NFS gazdasági társasággá történő 
átalakításához – milyen alapítói vagyon, rendelkezésre bocsátására lenne szükség. Itt a fürdők, mint 
költségvetési szerv, 2012. évi költségvetéséből tudtak kiindulni, ami jelenleg is 12 millió Ft 
veszteséggel tervezett. Van a költségvetésükben még egy bizonytalan elem, egy nagyon jelentős 
bérleti díj bevétel, aminek a realizálása bizonytalan, egyébként pedig az önkormányzattól várható a 
bérleti díj nagy része. Ahhoz, hogy egy gazdasági társaság ne veszteségesen működjön, egy nagyon 
jelentős alapítói induló vagyonnak, vagy alapítói tőke rendelkezésre bocsátásával lehetne elindítani, 
ez mintegy 15-20 milliót jelentene minimálisan. Alapító vagyon rendelkezésre bocsátását is 
megnézték. A fürdők által most használt ingatlanok jelzálogjoggal terheltek, ami azt jelenti, hogy 
tulajdonba nem, csak használatba lehetne rendelkezésre adni, ami megint nagyon bizonytalanná 
tenni a gazdasági társaság eredményes működését. Mindamellett azt vizsgálták még, hogy mik azok 
a tevékenységi körök, amik gazdasági társasági formában működve sokkal eredményesebbek 
lennének, mint költségvetési formában, esetleg a pénzügyi-gazdasági szabályozók, adószabályok 
így kedvezőbbek lennének-e, s megállapították, hogy sajnos nem. Azok az intézkedések, amiket 
mindenképpen meg kellene tenni a gazdasági társaságnak, a létszámgazdálkodásra vonatkozóan, 
létszámcsökkentés vagy egy sokkal intenzívebb marketing munka (rendezvények szervezése) 
mindez költségvetési szerv keretében is megtehető. Nem találtak olyan többletet, ami a gazdasági 
társasági formában működve elérhető lenne, akár többletbevétel formájában, akár jelentős 
megtakarítás formájában. Ezért azt javasolja a határozati javaslat, hogy a továbbiakban is a Fürdők 
és Sportlétesítmények költségvetési szerv keretében működjön, és egy korábbi döntésnek 
megfelelően önállóan működő költségvetési szervként, a pénzügyi-gazdasági feladatait pedig a 
polgármesteri hivatal pénzügyi irodája végezze.  
 
Hozzászólások: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Megköszöni a korrekt előterjesztést, hiszen ő volt az, aki felvetette, hogy gazdasági társaság 
vizsgálatának kérdését.  Sajnos így van, ahogy a jegyző asszony elmondta. Részt vett abban a 
bizonyos szakbizottsági munkában, ami a pályázati lehetőséget megvizsgálva. Ezzel együtt látta azt 
az éves gazdálkodási tervet, amely bizony jelentős fedezethiánnyal rendelkezik. Sajnos nem 
időszerű ennek a megvalósítása, de azt gondolja, hogy egy olyan átalakításban vannak, ahol 
letisztították a profilt és gyakorlatilag csak a fürdők vannak, aminek kinevezett vezetője nincs, csak 
megbízott vezetője. Bízik abban, hogy ez az intézmény arra fog törekedni, hogy sokkal 
gazdaságosabban működjön. Azt gondolja, hogy amennyiben sikerül ezt megvalósítania a 
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menedzsmentnek, akkor el fog jönni az az idő, amikor még egyszer vissza lehet térni arra kérdésre, 
hogy gazdasági társaságot alapítsanak.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az előterjesztésből valóban egyértelműen kiderül, hogy jelen pillanatban ez az intézményegység 
nem alkalmas arra, hogy gazdasági társaságot alapítson az önkormányzat belőle, hiszen 
egységenként sem bírt pozitív mérleggel, összképileg pedig egyáltalán, mint ahogy az eredmény is 
mutatja. Úgy gondolja, hogy a jövőben egy mindenképpen átláthatóbb és tervezhetőbb 
intézménygazdálkodási rendszert kell, hogy a tulajdonos és az intézmény menedzsment is 
kialakítson. Nagyatád, mint fürdőváros turisztikai szempontból meghatározó szerepet kell, hogy 
betöltsön a térségben is és országos szinten is. Ehhez meg kell találni a partnereket, úgy gondolja, 
hogy ehhez elengedhetetlen az, hogy végre gazdája legyen ennek az intézménynek, és a jövőben 
olyan szinten működjön egy megfelelő menedzsmenttel, ami ezt lehetővé teszi.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Hiányolja a határozati javaslatból, hogy az intézmények jelenleg megbízott vezetője van, tehát 
valamiféle gyors intézkedést mindenképpen kellene tenni annak érdekében, hogy ennek az 
intézménynek egy véglegesen kinevezett vezetője lenne, annál is inkább, mert van bőven feladat 
ennél az intézménynél. Munkára rátermett, menedzser típusú vezetőre lenne szükség, aki teljesen 
mindegy, hogy milyen formában – akár intézményi, akár gazdasági társasági formában – de 
mielőbb átvenné az intézmény irányítását. 
A szezon megkezdődött, működik az intézmény, de azért az intézkedést meg kell tenni azért, hogy 
ez a függő helyzet megszűnjön.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Sajnálja, hogy úgy alakult, hogy pillanatnyilag nem tudnak változtatni ezen a helyzeten, mert azt 
látják, hogy így ebben a formában veszteséget termelnek az intézményeik. Részben a eddigi 
struktúra átalakítást – tehát azt, hogy különválasztották a fürdő létesítményeket és a Művelődési 
Házhoz csatolták a Sportcsarnokot, a Tourinform Irodát és a Mudin Imre Sporttelepet, ez részben 
ezért történt, hogy tudják egy nonprofit társaságba esetleg átvinni a fürdőlétesítményeket.  
Elfogadja, hogy pillanatnyilag nem megvalósítható, de véglegesen ne vessék el ezt a lehetőséget.  
Úgy látja, hogy abszolút személyfüggő ezeknek az intézményeknek a működtetése. Csatlakozik Dr. 
Ludas László alpolgármester úrhoz, hogy fontos lenne, hogy megtalálják a megfelelő személyt arra, 
aki tud változtatni, és egy tulajdonosi szemlélettel tudja ezt csinálni. Rendezvényeket tud bevinni és 
a turizmussal, a város idegenforgalmával össze tudja kapcsolni.  
Hogy ez irányba el tudjanak mozdulni, fontos lenne minél hamarabb kiírni a pályázatot.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Egy jó kezdeményezés, egy jó elgondolás indult pontosan a kormányzati szándékok és a pályázati 
lehetőségek alapján illetve más hasonló fürdőszolgáltatásoknak a tanulmányozásával, a működésük 
eredményességének megismerésével, de tudomásul kell venni, hogy Nagyatád fürdői nem olyan 
korszerűek, nem nyújtanak annyi szolgáltatást, nem olyan nagyságúak és nincs akkora 
vendégkörük, hogy gazdaságosan tudjanak működni. Ugyanakkor rendkívül nagy jelentősége van 
annak, hogy a lakosság részére nyújtani tudják. Az emberek komfortérzetét, a szabadidő eltöltését, 
az egészséges életmódra nevelését – függetlenül attól, hogy a sportlétesítményekkel most együtt 
vannak-e vagy sem – szolgálja, és ilyen vonatkozásban az önkormányzatoknak a veszteségeket is 
fel kell vállalni. Tehát mindig is lesznek olyan szolgáltatások, amelyeket pont a jó közérzet, a 
népjóléti szolgáltatások miatt fel kell vállalni. Véleménye szerint ez a veszteség nem olyan nagy 
egyelőre, hogy attól kellene félni, hogy a fürdőket be kellene zárni vagy a szolgáltatásokat 
korlátozni. Arra kell törekedni, hogy a fürdőknek olyan vezetője legyen, esetleg olyan, új 
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szolgáltatásokat tudjon kialakítani, ami még több vendéget vonzana ide. Ezáltal a veszteség is 
kisebb lenne, esetleg meg is szűnne.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Volt szerencséje az elmúlt időszakban turisztikai értekezleteken részt venni, hiszen a Megyei 
Közgyűlés Turisztikai Bizottságának tagja.  
Mindig elbizonytalanodik, amikor a televíziót bekapcsolva azt látja, hogy menjen mindenki 
Horvátországba nyaralni. Úgy gondolja, hogy a nagyatádi fürdők jó színvonalon működnek. Az egy 
más kérdés, hogy ha jól emlékszik 1989-ben épült. Világos, hogy azóta ötszörös áron elkészített, új, 
más intézményeknél másabbak a kapacitások. Teljesen világos, hogy ha egy helyen lenne minden, 
akkor mindegy, hogy télen vagy nyáron, másképpen lehetne sok mindent tenni.  
Úgy gondolja, hogy a nagyatádi fürdők nem rosszabbak, mint bármelyik másik. Az egy más kérdés, 
hogy valóban az idő múltával mindenképpen fejlesztésekre szorul.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Egyértelműen kiderül az előterjesztésből, hogy az intézmény gazdasági társasággá átalakítása – ha 
önmagában, tehát semmi mást nem tesznek, csak átalakítják – semmilyen eredményt nem hoz. 
Magyarul anyagilag, pénzügyileg nem lesz előnyösebb abban a formában működtetni az 
intézményt. Átalakítani akkor kellene, ha az átalakítás után jelentős megtakarítás lenne, ez pedig 
úgy tűnik, csak beruházással lehet elérni. Szóba került, hogy ha lesz gazdája a fürdőknek. 
Véleménye, hogy van gazdája, ők, akik itt ülnek pl., meg Nagyatád város lakossága. Egy 
önkormányzati intézménynél tulajdonosi szemléletű vezetőt, soha nem fognak találni. Ezt el kell 
felejteni. Tulajdonosi szemléletű vezető az, akinek van tulajdona. Egy menedzser sem tulajdonosi 
szemléletű vezető, hanem csak egy olyan vezető, akit a tulajdonos arra ösztökél, hogy úgy 
tevékenykedjen, ahogy őneki tetszik. Egy önkormányzatnál ez teljesen más. Nyilván ha egy vezető 
a kvalitásaiban és elképzeléseiben valamilyen fejlődést hozna, akkor néhány millió Ft eredményt el 
lehet érni. Ez kb. 10 millió Ft nagyságrendű lehet, ennél többet nem fog hozni, ahhoz ennél sokkal 
bonyolultabb, összetettebb problémáknak és helyzetnek kell előállni, hogy ez megtörténjen. 
Véleménye szerint ezt a javaslatot, így ebben a formában el kell, hogy fogadják.  
Tegnap a pénzügyi bizottság ülésén javasolta, hogy a fürdők szervezeti szabályzatának 
változásakor, vegyék ki a sportlétesítményeket a nevéből, mert már nincsenek a sportlétesítmények.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nem negatív reklámot akart kelteni azzal, amit elmondott. Az összehasonlító tanulmányt Horváthné 
Simon Anikó készítette. Dr. Ludas László alpolgármester úr mondta, hogy minél előbb meg kellene 
jeleníteni azt a perspektívát, amit majd egy végleges vezető, gazdasági, üzleti elképzelései fognak 
tartalmazni. Ugyanis a fürdők sorsa nagyban függ attól, hogy ki lesz majd a vezetője és milyen 
elképzelései vannak és mennyire lesznek megvalósíthatóak. Megkérdezi Dr. Ludas Lászlótól, hogy 
egy újabb határozati javaslattal akarja ezt kiegészíteni, hogy a pályázati kiírásáról is szó essen?  
A 9. oldalon lévő összegezésre utal. Az anyag elkészítője nagyon világosan azt mondja, hogy 
nincsenek jelentős eltérések, a két megoldás hasonló működési lehetőségeket tesz lehetővé, de 
amennyiben az önkormányzat jelenlegi gyakorlathoz hasonlóan kívánja a fürdőt működtetni – 
magyarul mondva elsősorban népjóléti feladatot lát el – akkor ebben a formában maradjon tovább. 
Ha nonprofit orientált tevékenységet kíván folytatni, akkor erőteljesebben kell az intézményt 
fejleszteni, átalakítani. Az pedig most kiderült, hogy sem pályázati, sem saját forrásuk nincs. Ez a 
kulcskérdése ennek a dolognak.  
 
Ormai István polgármester:  
Mielőtt továbbmennének – természetesen lehetnek hozzászólások még – de kifejezéssel 
kapcsolatosan mindenképpen beszélni akar. Nincs népjólét feladata ezeknek a létesítményeknek. 
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Nincs ilyen feladatuk. Itt van egy szolgáltatás, ezer féle lehetőséggel. A cél a szolgáltatások 
értékesítése. Ha ide akarnak visszakanyarodni, hogy népjóléti feladatai vannak ezeknek a 
létesítményeknek, akkor visszafelé indulnak el, alapvetően a gazdasági társasággá történő átalakítás 
szemléletmódjában is.  
Jó, hogy a napirend tárgyalása során ilyen sok a hozzászólás, mert tetten érhető, hogy szemléletbeli 
különbség van közöttük. Nem jó ez a megközelítés. Lehet ilyen megközelítést adni, de nem azt a 
célt szolgálja, aminek az irányába elindultak. Többek között ennek a napirendnek az elfogadása is 
ez irányú lépés. Hiszen ha ezt elfogadják, akkor további intézkedéseket hoznak annak érdekében, 
hogy pénzügyileg, a gazdálkodás szempontjából eredményesebb legyen a szervezetük munkája. 
Létszámcsökkentésről döntenek. A gazdálkodás adminisztrációjának az átalakításáról döntenek.  
Nincs félreértés köztük, csak néhányan másképp fogalmazták meg a dolgot. Meg akarja erősíteni 
azt, amit itt elmondtak néhányan. Ezek a létesítmények kifejezetten jó adottságokkal és 
lehetőségekkel rendelkező létesítmények. Gondozottak, van gazdájuk, ezek versenyképes 
létesítmények. A feladat az, hogy ennek a fejlesztését kell megvalósítani. Két irányban eladni a 
szolgáltatásokat, szélesebb körben, több bevételre szert tenni. Ez az egyik feladat. A másik pedig 
fejleszteni a szolgáltatási lehetőségeket.  
Ha idehozták volna az intézményvezetői pályázat kiírását, akkor valamelyik képviselő társa biztos 
megkérdezte volna, hogy hogyan hozták ide, amikor arról volt szó, hogy gazdasági társasággá 
alakítják. Tehát azért nem hozták ide, mert nem időszerű ennek a testületi ülésnek a napirendjére 
hozni. Ha ezt az előterjesztést és határozati javaslatot elfogadja a képviselő-testület, akkor hoznak 
egy alapító okirat módosítást, ahol átvezetik a most hozott döntést és megváltoztatják a nevét is a 
létesítménynek, illeszkedve a megváltozott helyzethez, illetve hozzák a vezető pályázati kiírását a 
már megváltoztatott alapító okirat szerinti intézményre. Egyik napirendben elfogadják az alapító 
okirat megváltoztatását, a valós helyzethez való igazítását, a másik napirendben pedig kiírják a 
pályázatot.  
Amiről beszéltek két napirend kapcsán is, ugyan oda illeszkedik. Át kell, és újra kell gondolják, 
hogy melyik feladatuknál, melyik dolguknál hol tartanak, hol vannak, és amilyen lehetőségeit 
vannak. Kifejezetten jónak tartja, hogy a képviselő-testület megismerte, felismerte, megértette, 
hogy adott helyzetben mire van és mire nincs lehetőség, minek van értelme és minek nincs, hiszen 
nagyon fontos a későbbi eredményes munka szempontjából.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Lehet, hogy valami félreértés volt. Nem a pályázati kiírást hiányolta, de a határozati javaslat 
második pontja, amikor meghatározzák, hogy mi lesz a következő július 1-jei határidővel a 
következő testületi ülésnél – elfogadja, amit a polgármester úr mondott – de bele lehetett volna írna, 
hogy a kiírást vagy annak feltételeit is hozzák a következő ülésre. 
 
Ormai István polgármester:  
Módosítani, pontosítani is kell a határozati javaslatot.  
Jegyző asszonynak mondja, hogy van olyan feladat, amit az intézménynél kell megoldani. Ott nem 
lehet a jegyző és a polgármester sem a felelős.  
Kéri a jegyző asszonyt, hogy gondolja át, és igaz a felvetése, akkor módosítsák, hogy egyértelmű 
legyen.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A 3. pont végrehajtásában a felelős a megbízott intézményvezető legyen (az NFS megbízott 
intézményvezetője) és a határidő 2012. június 30. napja, eddig kell megtenni a munkáltatói 
intézkedéseket.  
Az előterjesztés határozati javaslatában lévő határidő a 2. pont alá kerül, ahol a felelős a jegyző. A 
3. pontnak pedig a határideje 2012. június 30. Felelős a megbízott intézményvezető. 
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Így javasolja módosítani a határozati javaslatot.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 
szervezeti változtatásának vizsgálatáról szóló előterjesztés módosított határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a módosított határozati javaslatot 
– 9 igen és 1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
136/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények a továbbiakban is költségvetési szerv 
keretében, de 2012. július l-jétől önállóan működő intézményként működjön, pénzügyi és 
gazdasági feladatait a polgármesteri hivatal végezze.  

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza a jegyzőt, hogy a 

szervezeti változtatásnak megfelelően készítse el a Nagyatádi Fürdők és 
Sportlétesítmények alapító okiratának módosítását, valamint a gazdasági feladatok 
elvégzését szabályozó munkamegosztás és felelősségvállalás rendjéről szóló 
megállapodás tervezetét.  

  
 Határidő: 2012. június 30. 
 Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
3.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Fürdők és 

Sportlétesítmények foglalkoztatotti létszámát 2012. június 30. napjával 3 fővel csökkenti.  
 

Határidő. 2012. július 1.  
Felelős: Iharosi István mb. igazgató  

         
 
Ormai István polgármester szünetet rendel el.  

Az ülés 16
33

 órakor folytatódik.  

 
Melsin Valentin képviselő nincs jelen a teremben, a képviselő-testület létszáma: 9 fő 

 

10.) Előterjesztés megváltozott munkaképességű személyek foglalkoztatására 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Azt szeretnék, ha előre tudnának lépni abban, hogy minél kevesebb rehabilitációs hozzájárulást 
kelljen fizetnie az önkormányzatnak és intézményeinek. Ez egy jogszabály által előírt fizetendő 
hozzájárulási forma. Azoknak a munkáltatóknak kell ezt fizetni, ahol bizonyos létszám után nem 
foglalkoztathatnak megváltozott munkaképességű dolgozókat. Egyrészt nem szeretnék fizetni vagy 
minél kevesebbet szeretnének fizetni az államnak, másrészt azt szeretnék, hogy azoknak a 
nagyatádiaknak, akik ilyen élethelyzetben vannak, tudnának munkát és jövedelmet adni. Ezért 
készült ez az előterjesztés, hogy nyissuk ki ennek a lehetőségét.  
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Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A 3,7 fő a Polgármesteri Hivatalra vonatkozik vagy a teljes önkormányzati alkalmazotti létszámra? 
Ha jól érti az előterjesztés alapján, akkor eddig fizette az önkormányzat ezt a rehabilitációs 
hozzájárulást? 
 
Ormai István polgármester:  
Igen, időarányosan számolják ki. Negyedévente kell rögzíteni, hogy hogyan áll az önkormányzat e 
tekintetben, és negyedévente kell megfizetni is ezt a díjat.  
A 3,7 fő kifejezetten a Polgármesteri Hivatalra vonatkozik.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A többi intézménynél nincs ilyen kötelezettség vagy meg van a megfelelő számú munkaképességű 
alkalmazott? 
 
Ormai István polgármester:  
Van, ahol rendben van, és van, ahol kell fizetni. Nagyon szűk a lehetőség a jellemzően szakmai 
feladatot ellátó intézményeiknél, hiszen nagyon kevés olyan munkakör van, ahol nem a munkakör 
betöltéséhez szükséges konkrét szakképesítéssel lehet alkalmazni munkatársakat. Ez egyébként a 
Polgármesteri Hivatalban is – de egy oktatási intézményben még inkább – problémát okoz ilyen 
jellegű foglalkoztatás esetében. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja megváltozott munkaképességű személyek 
foglalkoztatására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 8 igen és 
1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
137/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal 

rehabilitációs hozzájárulás címén fizetendő kiadásának csökkentése érdekében egyetért 4 
fő megváltozott munkaképességű személy részmunkaidős (4 órás) munkajogviszonyban 
történő foglalkoztatásával. 

 
2. A Képviselő-testület a Polgármesteri Hivatal létszámának a határozati javaslat 1. pontja 

szerinti bővítését rendeli el 2012. június 1. hatállyal.  
 
3. A Képviselő-testület megbízza a Jegyzőt, hogy Nagyatád Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének a Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi költségvetéséről szóló 
3/2012. (II. 17.) számú önkormányzati rendeletében az engedélyezett létszámok 
változásának átvezetésére a jelen határozat 2. pontjában foglaltak szerint 2012. június 30. 
napjáig intézkedjen. 

 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza a Jegyzőt a létszámváltozásokkal összefüggő 

munkajogi intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2012. június 30. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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11.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzat PANNON Európai Területi 

Társuláshoz történő csatlakozásról  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Egy ilyen előterjesztés készítésekor mindig megfogalmazódik benne, hogy vajon mi lesz ebből 
vagy lesz-e ebből valami egyáltalán. Ez egy nagyon bonyolult, összetett társulás, ami az európai 
unió szabálya szerint jöhet létre. Lényege, hogy a nemzeti uniós intézményeken kívüli csatlakozási 
ponttal közvetlenül az európai uniótól, Brüsszeltől lehet támogatásokat igényelni. Pécs Megyei Jogú 
Város ennek a szervezője, gesztora. Földrajzilag nyilván egy összeszedett, összefogott régiót 
akarnak kialakítani elsősorban itt a Dél-dunántúlon, de határon átnyúlónak kell lennie, azért 
nyilvánvalóan Szlovéniával fognak kapcsolatba lépni.  
Egyenesebb és talán könnyebb úton lehet forráshoz jutni e régió kapcsán. Hosszú folyamatról van 
szó. Most a csatlakozást kezdeményezi.  
 
Kárpáti László alpolgármester elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma: 8 fő 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzat PANNON Európai 
Területi Társuláshoz történő csatlakozásról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
138/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért Nagyatád Város 

Önkormányzat Pannon Európai Területi Társuláshoz történő csatlakozásával, elfogadja 
az Egyezmény a Pannon Korlátolt Felelősségű Európai Területi Társulás létrehozásáról”, 
valamint a „Pannon Korlátolt Felelősségű Európai Területi Társulás Alapszabálya” 
elnevezésű dokumentumok tartalmát, továbbá felhatalmazza a város polgármesterét, hogy 
a Társulás alapszabályát, valamint a létrehozásról szóló egyezményt aláírja.  

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért Nagyatád Város 

Önkormányzat Pannon Európai Területi Társuláshoz történő csatlakozásával és 
költségvetésében biztosítja az éves tagdíj, állandó lakosonként 1,- Ft összeget. 

 
3. Nagyatád Város önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a város 

polgármesterét, hogy a csatlakozáshoz szükséges dokumentumokat elkészíttesse, aláírja és 
a szükséges nyilatkozatokat megtegye. 

 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2012. június 15. 
 

12.) Előterjesztés a „Közoktatási intézmények szerepbővítése, újszerű intézményi 
együttműködések kialakítása” című, TÁMOP-3.2.1.A-11/2 azonosító számú 
pályázati felhíváshoz kapcsolódó európai uniós projekt benyújtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
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Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a „Közoktatási intézmények szerepbővítése, újszerű 
intézményi együttműködések kialakítása” című, TÁMOP-3.2.1.A-11/2 azonosító számú pályázati 
felhíváshoz kapcsolódó európai uniós projekt benyújtásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
139/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a „A nagyatádi Ady 

Endre Gimnázium intézményi szerepbővítése” című, maximum 30 000 000 Ft összköltségű 
TÁMOP-3.2.1.A-11/2 azonosító számú pályázat tartalmával és annak benyújtásával. 

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a város 

polgármesterét, hogy a pályázat benyújtásához szükséges dokumentumokat elkészíttesse, 
a pályázatot benyújtsa és az ehhez szükséges nyilatkozatokat megtegye. 

 
Felelős:Ormai István polgármester 
Határidő: 2012. július 2. 
 

13.) Előterjesztés az „Óvodafejlesztés” című, TÁMOP-3.1.11-12/2 azonosító számú 
pályázati felhíváshoz kapcsolódó európai uniós projekt benyújtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Melsin Valentin képviselő visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma: 9 fő 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az „Óvodafejlesztés” című, TÁMOP-3.1.11-12/2 
azonosító számú pályázati felhíváshoz kapcsolódó európai uniós projekt benyújtásáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
140/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a „Óvodafejlesztés a 

nagyatádi térségben” című, maximum 100 000 000 Ft összköltségű TÁMOP-3.1.11.A-12/2 
azonosító számú pályázat tartalmával és annak benyújtásával. 
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2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a város 
polgármesterét, hogy a pályázat benyújtásához szükséges dokumentumokat elkészíttesse, 
a pályázatot benyújtsa és az ehhez szükséges nyilatkozatokat megtegye. 

 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2012. július 2. 
 

14.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító okiratának és a nevelési-
oktatási intézményfenntartó társulási megállapodás módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító 
okiratának és a nevelési-oktatási intézményfenntartó társulási megállapodás módosításáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
141/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 

1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Óvoda, Általános 
Iskola, Sportiskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai 
Szakszolgálat alapító okiratának módosításáról szóló, 1. számú melléklet szerinti 
Módosító okiratot 2012. augusztus 1-jei hatállyal elfogadja. 

 
Határidő: 30 napon belül a törzskönyvi nyilvántartást vezető szervhez történő 

bejelentésre, a közoktatási információs rendszerbe való bejelentésre 
   Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző  

 
2.  A Képviselő-testület a Nagyatádi Központú Nevelési és Oktatási Intézményfenntartó 

Társulás Megállapodását az alábbiak szerinti módosításokkal 2012. augusztus 1-jei 
hatállyal elfogadja:  

 
- A „Megállapodás” bevezető része az alábbi szövegre módosul: 
 

„amely létrejött Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete (képviseli: 
Ormai István polgármester és Dr. Kovács Ildikó jegyző), Bakháza Község 
Önkormányzatának Képviselő-testülete (képviseli: Kiskó Erzsébet polgármester és 
Matula Szabó Katalin jegyző), Bolhás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
(képviseli: Galba Mihály polgármester és Nagyné dr. Hetesi Márta körjegyző), Háromfa 
Község Önkormányzatának Képviselő-testülete (képviseli: Brantmüller Zoltán 
polgármester és Nagy Balázs jegyző), Ötvöskónyi Község Önkormányzatának Képviselő-
testülete (képviseli: Pusztai László polgármester és Veszner József körjegyző) között, a 
Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola, Sportiskola és Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény Egységes Pedagógiai Szakszolgálat – Egyesített Óvoda, Árpád Fejedelem 
Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Iskola, a Bárdos Lajos Általános Iskola, 
Sportiskola és Zeneiskola – Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, az Ötvöskónyi 
Szivárvány Óvoda, háromfai Móricz Zsigmond Általános Iskola és Tarkarét Óvoda – 
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közös fenntartásával, az általános iskolai nevelés, oktatás, óvodai nevelés, alapművészeti 
oktatás, pedagógiai szakszolgálat biztosítására, a helyi önkormányzatokról szóló 1990. 
évi LXV. törvény 43. §-ban kapott felhatalmazás alapján, a közoktatásról szóló 1993. évi 
LXXIX. törvény 88. § (4) bekezdésében meghatározott feladatok ellátására, a helyi 
önkormányzatok társulásáról és együttműködéséről szóló 1997. évi CXXXV. törvény 8. 
§-ában előírtak szerint, 2007. július 1. napjától határozatlan időre.” 

 
-   „A társulás feladata” című 2. pont az alábbi szövegre módosul: 
 

„A megállapodásban résztvevő önkormányzatok a fentebb megfogalmazott cél 
megvalósítása érdekében, a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása 
mikro-térségi központjaként társulás létrehozásával közösen, közös igazgatású 
intézményben fenntartott Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola, Sportiskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai Szakszolgálat, az Egyesített Óvoda, 
az Árpád Fejedelem Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Iskola, a Bárdos 
Lajos Általános Iskola, Sportiskola és Zeneiskola - Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény, valamint az Egységes Pedagógiai Szakszolgálat intézményegységeiben, és az 
Ötvöskónyi Szivárvány Óvoda tagintézményben, valamint a háromfai Móricz Zsigmond 
Általános Iskola és a Tarkarét Óvoda tagintézményeiben biztosítják Bakháza, Bolhás, 
Háromfa, Nagyatád, Ötvöskónyi 1-8 osztályos általános iskola tanulóinak oktatását, 
alapfokú művészeti oktatását zene-, képző- és iparművészeti szakon, a, háromfai, 
nagyatádi és ötvöskónyi 3-7 éves korú gyermekek óvodai ellátását, az egységes 
pedagógiai szakszolgálat körébe tartozó ellátást a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulása települései számára.” 

 
 Határidő: 2012. június 30. 

Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző  
 
Kárpáti László alpolgármester visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma: 10 fő 

 
15.) Előterjesztés a Nagyatádi Művelődési Központ Szervezeti és Működési Szabályzata 

elfogadásáról 
 Előadó: Pünkösd Márton igazgató 

 
Kiegészítés: 
 
Pünkösd Márton igazgató: 
Tisztelettel köszönti a Képviselő-testületet. 
Az előterjesztés is a 2-es és 9-es napirend kapcsán megfogalmazott közös gondolkodás része. Így 
fogja fel ezt a munkát, ami egy jövőbe tekintő átalakítás az intézményük vonatkozásában, amelynek 
a nehezebbik fázisát élik át, tulajdonképpen a racionalizálás a költségvetés megszorítását jellemzi, 
de egyúttal a hatékonyabb jövőbetekintő munkavégzés is. Gyakorlatilag ezt írja le a Szervezeti és 
Működési Szabályzatuk. Egy megkezdett munkának az elején vannak, de azt gondolja, hogy 
lényegét tekintve az intézményrendszer ebben a struktúrában megalapozott, további működésre 
képes.  
Készített egy rövid statisztikát, amit ismertet. Az integrációt követően 8 intézményegységből áll a 
Nagyatádi Művelődési Központ. A jelenlegi elnevezésén 13 épületet jelent, melyben 
raktárhelyiségek és közösségi épületek is vannak. 26 fő közalkalmazottal dolgoznak és 13 fő egyéb 
munkavégzési formában van alkalmazásban az intézményben. Ez nem egy nagy szám az intézmény 
és a feladat nagyságát tekintve. Ezért szerette volna érzékeltetni, hogy tulajdonképpen 8 területet 
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működtetnek folyamatosan. Az alapcéljuk az volt, ami polgármester úr meg is fogalmazott, hogy az 
intézményük őrizze meg működőképességét és minden olyan értéket és minden olyan 
közszolgáltatást amit eddig is nyújtottak ezek az intézményegységek továbbra is végzik a lakosság 
számára. Tehát kifelé ne lehessen érzékelni ezt a változtatás. Az intézmények belül ez 
természetesen kemény munkával, személyi és érdeksérelmekkel is jár. Ezúton szeretné 
megköszönni a munkatársai hozzáállását, toleranciáját, hogy a változás konstruktívan fogadta a 
teljes munkatársi állomány. A változás nagyságrendjét érzékeltetve elmondja, hogy a 26 
munkatársból 19 munkatársnak lényegében változik a munkaköri leírása. Tehát egy picit más 
jellegű feladatot is el kell látniuk az átszervezést követően. Nyilván ezt jelenti a hatékonyabb 
feladatellátás is. 
Az alapozó feladatokat elvégezték, további megfontolás tárgyát képezi számukra a raktározás 
kérdésének a racionalizálása, hiszen több helyen van raktárjuk. Úgy gondolja, hogy az év végéig 
még hozhat egy kis megtakarítást a számukra. Gondolkodnak a Tourinform Iroda és a Múzeum 
időszakos vagy hosszabb idejű együttműködésének, összevonásának a lehetőségén. Jelenleg ebben 
a munkában vannak, és ennek tulajdonképpen egy jogi aktusa a Szervezeti és Működési Szabályzat 
elkészítése, amit rövid időn belül sikerült a testület elé benyújtani.  
 
Ormai István polgármester:  
Van az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottságnak van egy módosító indítványa az intézmény 
elnevezésére vonatkozóan. Ami a határozati javaslatban szerepel. Ennek a mérlegelését is kéri a 
képviselő-testület tagjaitól.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Alapjában véve az anyag szerkezetileg összefogottnak tűnik, de tartalmilag néhány kérdése merül 
fel.  
Az 5. oldalon a 2. pontban „Az intézmények szervezeti egységei és azok vezetői” felsorolásra az 
igazgató úr már adott némi választ. Mivel itt nem intézményi egységekről van szó, hanem 
szervezeti egységekről és azok vezetőiről. Tehát ha ennyi intézményegysége van, akkor annyi 
intézményegység vezetőnek is kell lenni. Ezzel kapcsolatban megkérdezi, hogy akkor a 7. oldalon a 
4. pontnál – ahol a közalkalmazotti struktúra van felsorolva – talál egy magasabb vezetőt és két 
egyéb vezetőt. Az összes többi vezető – ezeknél az intézményegységeknél, ha hívhatja annak, bár a 
SZMSZ-ba háromfajta megnevezést van – a városi könyvtárnál intézményegység vezető, többi 
helyen hol szervezeti egységről, közalkalmazotti struktúráról, hol pedig tagintézményről. 
Mely intézményegységekből áll? Van-e tagintézmény egysége? – mert az két különböző dolog. Az 
intézményegységek élén álló személyek közül, jól értette-e, hogy a Művelődési Központnál van egy 
magasabb vezető és van egy szintén vezető? – mert ez a kategória vezetői pótlékra jogosít. Illetve 
még egy vezető található a nagyatádi Sportcsarnoknál, és több vezető pótlékra jogosult vezető 
ebben az előterjesztésben nincs. Jól értette ezt? Nem lát az előterjesztő ellentmondást a 8. oldalon a 
IV. főrész 1. pontjában a „Szervezetszerű helyettese: a városi sportcsarnok  vezetője:” Ez esetben, 
ha szervezetszerű helyettese lenne, akkor azt kell mondja általános helyettese, aki teljes jogkörben 
helyettesíti. Ugyanakkor a 9. oldalon azt írja, hogy „Az igazgató távolléte esetén munkáltatói 
jogkörét – kivéve a közalkalmazotti jogviszony létesítése, megszűnése, jutalmazás és fegyelmi 
eljárás – az intézmény más vezető beosztású alkalmazottjára átruházhatja.” Nem lát a kettő között 
ellentmondást? 
A 17. oldalon a felsorolt „Főbb szabályzatok”-nál nincs hiányérzete az igazgató úrnak? Megnézte 
az Áht-t illetve annak a rendeletét, hogy hogyan rendelkezik ezekről a szabályzatokról illetve, hogy 
az SZMSZ-nek mit kell tartalmaznia? 
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Pünkösd Márton igazgató: 
A struktúrára vonatkozó kérdésre válaszol. Az ő megítélése szerint szervezeti egységekből áll a 
Művelődési Központ. Előfordulhat, hogy a fogalmazásban mást alkalmazott, de akkor azt javítják. 
Kéri a képviselő úr segítségét, hiszen szakavatott a szervezeti és működési szabályzatok 
készítésében. Örömmel veszi, ha a hibáikra rávilágít és segíti a további munkájában.  
Szervezetszerű helyettes vonatkozásában ő is elgondolkodott. Javasolja, hogy a távollétében a 
Városi Sportcsarnok vezetője helyettesítse. Ez a megfogalmazás azért került bele az anyagba, hogy 
abba a szituációban, ha esetlegesen mind a ketten távol vannak vagy akadályoztatva vannak, akkor 
is működőképes maradjon az intézmény. Nyilván nem a munkáltató jogok átruházásával, hanem 
általános irányítási feladatokban, mert van más munkatársa is, aki egyébként alkalmas a 
helyettesítésére. Ellentmondást nem lát, generálisan a Városi Sportcsarnok vezetője, alapesetben az 
általános helyettese. Ha ő is távol van egy adott szituációban, akkor áll elő a helyettesítés, de 
egyébként törölhető az anyagból, ha a képviselő úr úgy érzi, hogy olyan mértékű az ellentmondás, 
hogy feloldhatatlan.  
Megnézte az Áht-t, de ennek ellenére előfordulhat, hogy maradt ki szabályzat, ebben az esetben kéri 
a képviselő urat, jelezze. Egyébként ezek még elkészítésre váró szabályzatok. Volt olyan, amit saját 
mérlegelése alapján nem indokolt az intézményük esetében elkészíteni. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Véleménye szerint „az intézmény szervezeti egységei” megfelelő elnevezés ezekre az intézményi 
egységekre, amik nem olyan széles jogkörrel felruházott intézményegységek, mint például egy 
oktatási intézménynél.  
A szervezeti egység elnevezés megfelelő, tagintézményként viszont nem kezelhetők.  
A szervezetszerű helyettes jelenthet egy általános helyettest és szükség is van az intézményben erre. 
Lehet, hogy látszik némi ellentmondás azzal a ponttal, ahol általában átruházhatja a vezetői 
beosztású alkalmazottra az igazgató távollétében a hatáskörét. De ahogy az igazgató magyarázatot 
adott erre, hogy abban az esetben is legyen erre lehetősége, hogy ha a szervezetszerű helyettese sem 
tudja a helyettesítést bármilyen oknál fogva ellátni.  
Pontosan nem nézte meg, hogy a pénzügyi jogszabályok milyen szabályokat írnak elő. Azoknak 
pontosan meg kell lenni akkor is, ha az SZMSZ nem tartalmazza. Ez a pont úgy szól, hogy főbb 
szabályzatok, tehát valószínűleg nem törekedett az igazgató úr a teljességre. Egyébként azoknak a 
szabályzatoknak ami a törvénynél fogva az SZMSZ mellé kell, hogy rendeljék és amit folyamatosan 
a jogszabályoknak megfelelő módosítani és karbantartani kell, azokat anélkül is meg kell tenni, ha 
itt nincsenek felsorolva.  
 
Ormai István polgármester:  
Konklúzió? 
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke:  
Tisztázásra került, hogy szervezeti egységekről van szó. Egyetért a jegyző asszonnyal, mert ha 
szervezeti egységet neveznek meg, akkor ahhoz következetesen ragaszkodni kell és minden helyen 
ezt kell alkalmazni. Ennyit most, javítani nem tudnak rajta. Egyetért a jegyző asszonnyal abban is, 
hogy nem lehet az általános helyettes kezéből kivenni ezeket a feladatokat. Most az SZMSZ szerint 
az általános helyettestől függetlenül, hogy ha bennmaradni a 9. oldalnál idézett „…bármelyik 
alkalmazottjára átruházhatja..” tulajdonképpen akkor teljes munkáltató jogkört ruház át a 
közalkalmazotti jogviszony létesítése, megszűnése, jutalmazása és fegyelmi eljáráson kívül. 
Véleménye szerint az általános helyettes automatikus helyettesíti távollétében az intézmény 
vezetőjét. Ezt az általános helyettest ebből kizárni nem lehet. Az Ámr-ben rögzítve van, hogy meg 
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kell határozni az alá- és fölérendeltségi viszonyokat is. Tehát ha nincs az általános helyettes, akkor 
ki a következő vezető, aki a helyettesi feladatokat ellátja. Pontosan meg kell határozni az SZMSZ-
ben azt is, hogy ki a magasabb vezető és ki a vezető, ugyanis mindkettő pótlékra jogosult. 
Amennyiben ezek mind szervezeti egységek, és mind egyenrangúak – mert ezt erősítette meg az 
előterjesztés és a jegyző asszony – akkor valamennyinek az élén vezetőnek kell lenni. Nem azt 
jelenti, hogy vezető pótlékra jogosult vezetőnek, hanem egy megbízott vezető van, akinek a vezető 
munkáját mivel fogja dotálni vagy esetleg a bérébe van építve.  
Az SZMSZ-be azt is bele kellene foglalni, hogy ott, ahol vezető pótlékra nem jogosult vezetővel 
kívánja a szervezeti egységnek a vezetését megoldani, ott hogyan történik a vezetőnek a 
kiválasztása, dotálása és hogyan illeszkedik be ebbe a vezetői struktúrába. 
A nagyatádi Városi Könyvtár, mely véleménye szerint nagyon fontos intézményegysége az 
intézmény vezetése miért nem szervezetszerű vezetővel történik? Miért egy egyszerű 
közalkalmazottra van bízva egy ilyen nagy jelentőségű intézményegységnek a vezetése, hiszen az 
előterjesztés szerint a Városi Könyvtár élén közalkalmazotti struktúrában sima közalkalmazott van, 
ha nem, akkor oda kellett volna írni mellé, hogy vezető. Ki kell javítani, mert így vezetői pótlékra a 
könyvtár vezetője az SZMSZ alapján nem jogosult.  
A felsorolt szabályzatok inkább gazdasági szabályzatok.  
Idéz az Ámr-ből. „Az Áht. 10. § (5) bekezdéséhez az Ámr. 13. §-a felsorolja a szervezeti  és 
működési szabályzatnak tartalmazni kell azon ügyköröket, amelyek során szervezeti egységek 
vezetői a költségvetési szerv képviselőjeként járhatnak el. A szervezeti és működési szabályzatban 
nevesített munkakörökhöz tartozó feladat- és hatásköröket…” Tehát fel kell sorolni röviden, és nem 
munkaköri leírást kell adni. Folytatja az idézést „..a hatáskörök gyakorlásának módját, helyettesítés 
rendjét..” (ami teljesen hiányzik az SZMSZ-ből) „..és az ezekhez kapcsolódó felelősségi 
szabályokat.” (ez teljesen új, hiszen az államháztartásról szóló törvény és annak végrehajtási 
rendelete is decemberben jelent meg) „…illetve jogszabályban meghatározott kivétellel a 
munkáltatói jogok gyakorlásának illetve az átruházott munkáltatói jogok rendjét.” Van lehetőség 
bizonyos munkáltató jogokat átruházni az általános helyettesen kívül is, de akkor annak a rendjét is 
pontosan le kell írni. A belső szabályzatokkal kapcsolatosan elsősorban a gazdasági szabályzatokat 
sorolta fel az intézmény vezetője. Hangsúlyozza, hogy nem feltétlenül muszáj felsorolni az 
SZMSZ-ben, hogy milyen szabályzatokkal kell rendelkezni az intézménynek, de fontos az Ámr. 
20.§ (2) bekezdése szerint rendkívül fontos szabályzatok nincsenek felsorolva. Ilyen többek között 
az anyag és eszközgazdálkodási szabályzat illetve gazdasági ügyrend, hiányzik a számvitel 
politikának a megemlítése, vagy helytelenül van feltüntetve az értékelési szabályzat, mert annak a 
neve jogszabály szerint eszközök és források értékelési szabályzata, nincs feltüntetve a kiküldetési 
szabályzat, a közbeszerzési szabályzat, közérdekű adatok nyilvánosságának rendje, a 
gépjárműszabályzat és a telefonhasználati szabályzat. Erről az Ámr. 20. § (20) bekezdése azt 
mondja, az anyag és eszközgazdálkodás, a külföld és belföldi kiküldetések lebonyolításával, 
elszámolásával kapcsolatos kérdések, a reprezentációs kiadások, gépjármű igénybevétele, 
használata rendje, vezetéke, rádiótelefon használati rendje, közérdekű adatok megismerésére 
irányuló kérelmek és intézkedések és a kötelezően közzéteendő anyagok nyilvánosságra 
hozatalának rendje szabályzatoknak kell az SZMSZ mellékletét képezni. Ha felsorolják, akkor azok 
a fontosabb szabályzatok, amiket az Ámr. Végrehajtási rendelete is előír.   
 
Ormai István polgármester:  
Jegyző asszonyt kérdezi, javíthatók-e a problémák. 
 
Pünkösd Márton igazgató: 
Elnézést kér, gépelési hiba, hogy a könyvtár vezető, közalkalmazottként szerepel. Természetesen 
egyéb vezető, úgy is lett besorolva. Jelenleg is e szerint kapja a fizetését, valamint a munkaköri 
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leírása is ennek megfelelően kerül elkészülésre. Véleménye szerint ez egyszerűen és gyorsan 
javítható.  
Ha a képviselő úr úgy ítéli meg, akkor a legfontosabb szabályzatokat természetesen az Ámr-ből 
rögzítik. Azt gondolja, hogy mivel ezeket a szabályzatokat az SZMSZ után kell elkészíteni, így 
ebben a formában is elfogadható az SZMSZ-ük. Természetesen, ha a képviselő-testület nem így 
gondolja, újra visszahozhatják ezt a dokumentumot, és esetleg a képviselő úr véleményének 
kikérésével, kiegészítésével ismét tárgyalhatja a testület.  
 
Ormai István polgármester:  
Érdemben három probléma merült fel.  
Az egyik megoldódott ezek közül, mert a 7. oldalon lévő intézményi struktúrája vázolásánál a 
Nagyatádi Városi Könyvtár helyesen könyvtár vezető (közalkalmazott, egyéb vezető). Igazgató úr 
elmondása szerint, e szerint van a gyakorlatban is kezelve.  
A másik dolog, valóban félreértésre adhat okot. Megbeszélték és arra a közös nevezőre jutottak, 
hogy az intézménynek szervezeti egységei vannak. A szóhasználatban később más kifejezés jelent 
meg, de minden esetben szervezeti egységről beszélnek. Ezért ki kell javítani azokon a helyeken, 
ahol más kifejezést használtak, amikor erre akar rámutatni az anyag.  
A harmadik dolog, az általános helyettes és utalás arra, hogy egyébként a jogosítványokat másképp 
is lehet…. Ezt nem értette pontosan. Nem tudja, meg tudják-e most beszélni, ki tudják-e javítani? 
 
Pünkösd Márton igazgató: 
Elnézést kér. Stilisztikai kérdésként fogta fel, ezért nem akarta mindig ugyanazt a szót használni. 
Véleménye szerint ez könnyen javítható. 
Ha úgy ítélik meg, a helyettesre vonatkozó kitétel kihagyható.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Teljesen jó szándékkal hangsúlyozza, hogy nem lehet váltogatni a szóhasználatot. Egy SZMSZ-nek 
egyértelműnek kell lenni. Nem hiszi, hogy tudnak most azon változtatni, hogy az Áht. 10. § (5) 
bekezdéséhez kapcsolódik a végrehajtási rendelet, a 13. § (1) –nek az a.) – j.) pontjai, ezek között 
van egy nagyon lényeges, melyből az előbbiekben már idézett, hogy az SZMSZ-ben nevesített 
munkakörökhöz tartozó feladat- és hatásköröket, hatáskörök gyakorlásának módját, …..”ki kell 
dolgozni az SZMSZ-ben. Ez az SZMSZ ezt nem tartalmazza, most itt pótolni nem lehet.  
Pl. ezt támasztja alá a 14. oldalon a „Közalkalmazotti Tanács”. Ebből nem lehet megállapítani, hogy 
a közalkalmazotti tanács kikből áll. Mert az olvasható itt az SZMSZ-ben, hogy 
intézményegységekből, tagintézményi egységekből. Itt is pontosítás szükséges (hány tagból áll, 
hogyan történik a megválasztása) mert értelmezhetetlen.   
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Véleménye szerint érthető a szervezetszerű helyettes és az intézmény igazgatójának távolléte esetén 
történő képviseletének szabálya, de lehet, hogy teljesebb lenne, ha az „… igazgató távolléte és a 
szervezetszerű helyettes távolléte esetén…..”. Így ez az ellentmondás teljesen feloldódna.  
A munkakörökre vonatkozó szabályok, a felelősségi körök és a helyettesítési körök minden 
munkakörre részletesen nincsenek kidolgozva, de a főbb munkakörökre igen. Ezt a 8. oldaltól 
kezdődő a IV. Az intézmény vezetése” rész tartalmazza. Itt megtalálható gazdasági ügyintézőre, 
személyügyi ügyintézőre, a szakmai alkalmazottakra, a technikai csoportvezető, a takarítók és a 
technikai személyzetre vonatkozó feladat-ellátások. Ennél részletesebben a munkaköri leírásnak 
kell leírni.  
A helyettesítés rendjét is a munkaköri leírások tartalmazzák fő szabályként. Azt gondolja, hogy a 26 
közalkalmazottnak a feladatköre a helyettesítési rendje, egy SZMSZ-ben olyan részletességgel, 
ahogy az Áht. idézett §-át nagyon tágan értelmezve elfogadható lenne, az eléggé kezelhetetlenné 
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tesz egy SZMSZ. Ha ilyen kiegészítést javasol a képviselő úr, akkor valóban nagyon át kell 
dolgozni ezt az SZMSZ-t. Véleménye szerint ezen kiegészítések nélkül is tartalmazza a főbb 
pontokat.  
A szabályzatokra visszatérve elmondja, hogy mivel a Művelődési Központ önállóan működő és 
nem önállóan gazdálkodó intézmény, a pénzügyi szabályzatok a Polgármesteri Hivatal pénzügyi 
szabályzataival összhangban kell, hogy kidolgozásra kerüljenek. Nyilván a jogszabály szerint 
kötelező szabályzatok meg is lesznek.  
 
Ormai István polgármester:  
A felvetett problémákat azonosították, a megoldásokat megtalálták. A szervezeti egység kifejezésre 
vonatkozóan azonos szóhasználatot kell alkalmazni, nagyobb figyelmet kell fordítani a 
terminológiára az egész anyagban, a helyettesítést a jegyző asszony által elmondottak szerint, azzal 
a kitétellel, hogy amennyiben mindketten akadályoztatva vannak, úgy lép életbe, a könyvtár 
vezetőnél kiegészül úgy, ahogy elmondta. Kéri az igazgató urat, hogy ezeket a javításokat végezzék 
el. Kéri a képviselő-testület tagjait, hogy az imént felsorolt módosításokkal együtt foglaljanak állást.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Művelődési Központ Szervezeti és 
Működési Szabályzata elfogadásáról szóló előterjesztés határozati javaslatának 1. pontját, azaz az 
SZMSZ-t a módosításokkal együtt.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 8 igen és 
2 nem – szavazattal elfogadja. 
 
Ormai István polgármester:  
Melles Zoltán elnök úr képviseli az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottságot.  
A bizottság javaslatot tett az előterjesztés javaslatához képest az intézmény elnevezésére 
vonatkozóan.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke:  
A bizottság a Nagyatádi Művelődési Központ elnevezését Nagyatádi Kulturális és Sport Központ 
elnevezésre javasolja megváltoztatni.  
 
Ormai István polgármester:  
Az elnevezés megváltozatásával kapcsolatban kérdezi az igazgató urat.  
 
Pünkösd Márton igazgató: 
A kulturális egy szélesebb terminológia, íly módon a Nagyatádi Kulturális és Sport Központ 
elnevezés elfogadható számára az intézmény elnevezésének.  
 
Ormai István polgármester:  
A határozati javaslat 2. pontjánál a bizottság anyagában szereplő, itt elhangzott bizottsági javaslatról 
szavaznak. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Művelődési Központ Szervezeti és 
Működési Szabályzata elfogadásáról szóló előterjesztés határozati javaslatának 2. pontját, mely 
szerint képviselő-testület a Nagyatádi Művelődési Központ elnevezését Nagyatádi Kulturális és 
Sport Központ elnevezésre módosítja.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslat 2. pontját – 9 
igen és 1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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142/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, a Nagyatádi Művelődési 

Központ Szervezeti és Működési szabályzatát jóváhagyja. 
 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, a Nagyatádi Művelődési 

Központ elnevezését Nagyatádi Kulturális és Sport Központ elnevezésre módosítja.  
 

16.) Előterjesztés a Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád Szakképzés-szervezési Társulás 
társulási megállapodásának módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád Szakképzés-
szervezési Társulás társulási megállapodásának módosításáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 9 igen – 
szavazattal elfogadja (Ormai István polgármester nem szavazott), és a következő határozatot hozza: 
 
143/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Marcali, Barcs, Kadarkút, 

Nagyatád Szakképzés-szervezési Társulás Társulási Megállapodásának 
 
 a)  3.c. pontjára vonatkozó módosítást az alábbiak szerint jóváhagyja: 

 
Barcsi Bölcsőde, Óvoda, Általános, Szakképző Iskola, Gimnázium, Kollégium, Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai Szakszolgálat (Barcs) – OM 
azonosító: 200908 

   Telephely: Barcs, Barátság u. 9-11. 
           Barcs, Béke u. 35. 

 
 b)  3.e. pontjára vonatkozó módosítást az alábbiak szerint jóváhagyja: 
 

Jálics Ernő Általános, Művészeti és Szakképző Iskola, Diákotthon, Szakszolgálati és 
Szakmai Szolgáltató Intézmény és Nevelési Tanácsadó (Kadarkút) –OM azonosító: 
034202 
 
     Telephely: Kadarkút, Rákóczi u. 10. 
              Kadarkút, Kossuth u. 1. 
 

 c)  4.a. pontjára vonatkozó módosítást az alábbiak szerint jóváhagyja: 
 

   A Társulás önálló jogi személyiséggel rendelkező, önállóan működő és gazdálkodó 
költségvetési szerv, amely a Társulás tagjai által külön-külön jóváhagyott, és a társulási 
megállapodáshoz csatolt alapító okirattal jön létre. A Társulás szerződéseit tevékenységi 
körén belül önállóan kötheti a megállapodásban rögzített célok megvalósítása 
érdekében, a szerződések jogosultja, illetve kötelezettje a Társulás lesz. 
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 d)  4.c. pontjára vonatkozó módosítást az alábbiak szerint jóváhagyja: 

 
A Társulás önállóan működő és gazdálkodó, az előirányzatai felett teljes jogkörrel 
rendelkező költségvetési szerv. 

 
 e)  4.d. pontjára vonatkozó módosítást az alábbiak szerint jóváhagyja: 
 

Az önállóan működő és gazdálkodó költségvetési szervnek a Társulási Tanács (a 
továbbiakban: Tanács) által elfogadott költségvetése, zárszámadása Marcali Város 
Önkormányzatának költségvetésének, zárszámadásának részét képezi. 

 
 f)  11.a. pontjára vonatkozó módosítást az alábbiak szerint jóváhagyja: 
 

A Társulás feladatait munkaszervezete útján látja el. A munkaszervezet dolgozói 
Munka törvénykönyve alapján kerülnek alkalmazásra. A munkaszervezet vezetői 
feladatait az intézmény vezetője látja el. 

 
 g)  11.b. pontjára vonatkozó módosítást az alábbiak szerint jóváhagyja: 
 

A munkaszervezeti feladatok ellátásához szükséges létszámot a Társulási Tanács 
határozza meg. 

 
 h)  21.a. pontjára vonatkozó módosítást az alábbiak szerint jóváhagyja: 
 

A Társulás Tagjai jelen társulási megállapodással az államháztartásról szóló 2011. évi 
CXCV. törvény 9. §-a (6) bekezdésben foglaltak alapján a Társulás felügyeleti 
szerveként Marcali Város Önkormányzatának Képviselő-testületét jelölik ki. 

 
 i)  21.b. pontjára vonatkozó módosítást az alábbiak szerint jóváhagyja: 
 

A felügyeleti szerv köteles az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvényben, 
valamint az államháztartásról szóló törvény végrehajtásáról szóló 368/2011. (XII. 31.) 
Korm. rendeletben foglalt kötelezettségeknek eleget tenni. 
 

 j)  a záró rendelkezések b) pontjára vonatkozó módosítást az alábbiak szerint jóváhagyja: 
 

A Társulás tagjai tudomásul veszik, hogy jelen megállapodásban nem szabályozott 
kérdésekben a Helyi önkormányzatok társulásairól és együttműködéséről szóló 1997. 
évi CXXXV. törvény, a Közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. törvény, a Szakképzésről 
szóló 2011. évi CLXXXVII. törvény és a vonatkozó jogszabályok rendelkezései az 
irányadóak.  

 
2.) A képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az aktualizált megállapodás 
 aláírására. 
 
Határidő: 2012. június 10.  
Felelős: Ormai István polgármester 
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17.) Előterjesztés a szlovákiai Tardoskedd településsel együttműködési megállapodás 
megkötéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a szlovákiai Tardoskedd településsel 
együttműködési megállapodás megkötéséről szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
144/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért Tardoskedd településsel 
történő együttműködési megállapodás megkötésével és felhatalmazza Nagyatád Város 
Polgármesterét a nyilatkozat aláírására. 
 
Határidő: 2012. augusztus 26. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 

18.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatalban igazgatási szünet elrendeléséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Polgármesteri Hivatalban igazgatási szünet 
elrendeléséről szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
145/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város Önkormányzata 

Polgármesteri Hivatalában 2012. július 23. napjától 2012. augusztus 24. napjáig illetve 
2012. december 24. napjától 2013. január 4. napjáig igazgatási szünetet rendel el. 

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a Jegyzőt arra, hogy az igazgatási szünetre vonatkozó 

részletszabályokat a Közszolgálati Szabályzatban határozza meg és az igazgatási szünet 
időtartama alatti zavartalan feladatellátás érdekében a szükséges munkaszervezési 
intézkedéseket tegye meg.  
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3. A Képviselő-testület megbízza a Jegyzőt, hogy az elrendelt igazgatási szünetről és az ahhoz 
kapcsolódó munkaszervezési intézkedésekről a lakosságot és a változással érintett 
szerveket előzetesen tájékoztassa.  

 
Határidő: 2012. június 30. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

19.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonban álló üres bérlakások 
szociális célú bérbeadásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kárpáti László alpolgármester elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma: 9 fő 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonban álló 
üres bérlakások szociális célú bérbeadásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
146/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az alábbiakban felsorolt, az 

önkormányzat tulajdonában álló lakások szociális helyzet alapján történő bérbeadásával, 
a pályázat meghirdetésével egyetért: 

 
                    1.) Széchenyi tér 16/B. 2/4.              1 szoba összkomfortos 31 m² 
                    2.) Széchenyi tér. 10. 4/1.                     1 + 1/2 szoba, komfortos 50 m²   
                    3.) Hunyadi u. 8/A. 7/25.                      2 szoba, összkomfortos 49 m²         
                    4.) Széchenyi tér 16/A. 1/3.              1+ 2x1/2 szoba, összkomfortos 63 m² 
 
2.  A Képviselő-testület felkéri Nagyatád Város Polgármesterét a pályázati felhívások 

előkészítésére illetve a Szociális és Egészségügyi Bizottságot a pályázati eljárás 
lefolytatására. 

 
Határidő: pályázati felhívások elkészítésére, kifüggesztésére 2012. június 11. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 

20.) Előterjesztés a Nagyatád, Dózsa György utca 11. szám alatti lakás piaci 
értékesítéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Dózsa György utca 11. szám alatti lakás 
piaci értékesítéséről szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
147/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 81/2012. (III. 29.) számú 

határozatával a nagyatádi 559/A/4 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Dózsa 
György utca 11/4. szám alatti lakásnak piaci alapon történő bérleti jogának elnyerésére 
elfogadott pályázati eljárását visszavonja. 

 
2.  A Képviselő-testület az önkormányzat tulajdonában álló, nagyatádi 559/A/4 helyrajzi 

számú, természetben a Nagyatád, Dózsa György utca 11. földszint 4. szám alatti található, 
88 m2 nagyságú társasházi lakását értékesítésre kijelöli. 

 
3.  A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott lakásra 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

4.  A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott lakás értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 

 
a.) A lakás értékesítési alapárát, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a licit 

alapja, 10.292.000.-Ft, azaz Tízmillió-kettőszázkilencvenkettőezer forint, amely ÁFA 
mentes. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit során 

kialakult vételárat az eladó részére egy összegben, készpénzben kell az önkormányzat 
Erste Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 11600006-00000000-49100194 számú 
költségvetési elszámolási számlájára megfizetnie.  

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli – amennyiben Nagyatád Város 

Önkormányzata készíti el az adásvételi szerződést, akkor – a szerződéskötési költsége, 
ami a vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az összeget a lakás 
tulajdonjogát elnyerőnek az adásvételi szerződés megkötésével egyidőben kell az 
önkormányzat Erste Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 11600006-00000000-49100194 
számú költségvetési elszámolási számlájára megfizetnie.  

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka – az értékesítési ár 5 %-a – 514.600.-Ft, azaz 

Ötszáztizennégyezer-hatszáz forint, amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával 
egyidőben kell az önkormányzat Erste Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 11600006-
00000000-49100194 számú költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a 
befizetést igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 



 35 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi vevő kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
5.  A Képviselő-testület hozzájárul a nagyatádi 559/A/4 helyrajzi számú ingatlan 

jelzálogjoggal történő megterhelhetőségéhez, valamint annak ingatlan-nyilvántartásba 
történő bejegyzéséhez. 

 
6.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és elrendeli 

annak közzétételét Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető tábláján, a város 
honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 
 

7.  A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
8.  A Képviselő-testület a lakás értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
9. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát fenntartja. 
 
Határidő: a pályázati felhívás kifüggesztésére 2012. június 4. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 

21.) Előterjesztés a Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2177/95 helyrajzi számú 
beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghosszabbításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2177/95 
helyrajzi számú beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghosszabbításáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
148/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a Nagyatád, 

Árpád utcában lévő, nagyatádi 2177/95 helyrajzi számú, 440 m2 nagyságú beépítetlen 
ingatlan értékesítésére a 123/2011. (VI. 2.) számú határozatával jóváhagyott és közzétett 
pályázati felhívására az ott megadott határidőig ajánlat nem érkezett, a pályázati eljárás 
eredménytelenül zárult. 

 
2.  A Képviselő-testület a Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2177/95 helyrajzi számú 

440 m2 nagyságú beépítetlen ingatlan tulajdonjogának elnyerésére: 
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- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásig, de legfeljebb 2013. május 15. napjáig 

folyamatos pályázati határidővel,   
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 2. pontban meghatározott ingatlan értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) Az ingatlan értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben a licit 

alapja is a 123/2011. (VI. 2.) számú határozatával elfogadott 8.000.-Ft/m2+ÁFA, 
összesen: 3.520.000.-Ft+ÁFA, azaz Hárommillió-ötszázhúszezer forint+ÁFA. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit során 

kialakult vételárat az adásvételi szerződés aláírásának napján egy összegben kell az 
önkormányzat Erste Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 11600006-00000000-49100194 
számú költségvetési elszámolási számlájára megfizetnie. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli:  

- a telekkitűzés költsége, 
- a közművekre és útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közműfejlesztési illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
- szükség esetén közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben Nagyatád Város Önkormányzata készíti el az adásvételi szerződést, 

akkor a szerződéskötési költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, de minimum 
bruttó 15.000.-Ft. Ezt az összeget az ingatlan tulajdonjogát elnyerőnek az 
adásvételi szerződés megkötésével egyidőben kell az önkormányzat Erste Bank 
Hungary Zrt.-nél vezetett 11600006-00000000-49100194 számú költségvetési 
elszámolási számlájára megfizetnie.  

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 300.000.-Ft, azaz Háromszázezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat Erste 
Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 11600006-00000000-49100194 számú költségvetési 
elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát a pályázathoz 
csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi vevőkijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
e.) Beépítési feltételek: az ingatlan a városra 34/2004. (X. 1.) számú többször módosított 

önkormányzati rendelettel jóváhagyott helyi építési szabályzata, az OTÉK, a hatályos 
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építésügyi jogszabályok, valamint a szakhatósági előírások, a vonatkozó jogszabályok 
betartásával építhető be. 

 
Az ingatlant az adásvételi szerződés aláírásának napjától számított 3 éves beépítési 
kötelezettség, és ennek biztosítására elidegenítési tilalom terheli az eladó javára. 

 
Az eladó önkormányzatot az ingatlan beépítéséig, de az adásvételi szerződés aláírásától 
számított 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog illeti meg. A vevő hozzájárul 
a visszavásárlási jog ingatlan-nyilvántartásba történő bejegyzéshez. A visszavásárlás 
kérdésében a Képviselő-testület dönt. 

 
Az önkormányzat visszavásárlási jogának érvényesítése esetén a telket az értékesítési, 
illetve a vevő által a visszavásárlásig befizetett vételár évenkénti 5 %-kal csökkentett 
összegben vásárolja vissza. Az erre vonatkozó rendelkezést kötbérként kell 
érvényesíteni. 

 
4.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és elrendeli 

annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető tábláján, a város 
honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 
 

5.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatásával a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda köztisztviselőjét bízza 
meg. 

 
6.  A Képviselő-testület az ingatlan értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
7.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát fenntartja. 

 
Határidő: a pályázati felhívás kifüggesztése 2012. június 4. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Kárpáti László alpolgármester visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma: 10 fő 

 
22.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt határidejű 

határozatainak végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
149/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatainak 
végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja. 
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23.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
Ormai István polgármester:  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott döntését tárgyalják. 
Megkérdezi Melles Zoltánt a bizottsági ülés levezető elnökét, kíván-e kiegészítést tenni.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Nem kíván kiegészítést tenni. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a bizottságok átruházott hatáskörben hozott 
döntéseiről szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot egyhangú 
– 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
150/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottság 2012. május 29-i ülésén átruházott hatáskörben a Nagyatád, Baross Gábor utca 5/a. 
szám alatti társasház első emeletén lévő, 1. számú, az önkormányzat tulajdonában álló lakás 
bérlőjének kijelöléséről hozott döntését jóváhagyja.  
 

24/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 
tevékenységéről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése közötti 
időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a tájékoztatót egyhangú – 10 igen 
– szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
151/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-testület két 
ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 

24/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 
időben végzett tevékenységéről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati javaslatát. 
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület a tájékoztató határozati javaslatát 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
152/2012. (V. 31.) számú határozat:  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a polgármesteri hivatal a 
képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 

25.) Előterjesztés a helyi autóbusz-közlekedés közszolgáltatási feladatainak 2011. évi 
ellátásáról szóló beszámoló elfogadására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a helyi autóbusz-közlekedés közszolgáltatási 
feladatainak 2011. évi ellátásáról szóló beszámoló elfogadására vonatkozó előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület az előterjesztés határozati 
javaslatát – 8 igen, 1 nem és 1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
153/2012. (V. 31.) számú határozat:  
 
A Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kapos Volán Zrt által 
benyújtott, „Nagyatád város helyi autóbusz-közlekedési közszolgáltatási feladatainak 2011. 
évi ellátásáról” szóló beszámolót jóváhagyja.  
 

26.) Előterjesztés a Pro Família Alapítvány részére nyújtandó önkormányzati 
támogatásról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Pro Família Alapítvány részére nyújtandó 
önkormányzati támogatásról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület az előterjesztés határozati 
javaslatát egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
154/2012. (V. 31.) számú határozat:  
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete a Pro Família Alapítványt részére 30.000 Ft összegű 
működési célú pénzeszköz átadással egyetért.  
A támogatási szerződés aláírására felhatalmazza a polgármestert. Felkéri a jegyzőt, hogy az 
előirányzat módosításokat az önkormányzat 2012. évi költségvetési rendeletében legkésőbb 
december 31-ig vezesse át, valamint hogy az összeg átutalásáról gondoskodjon. 
 
Határidő: 2012. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző  
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27.) Interpellációk, kérdések 
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Már a tavalyi év végén beszéltek a berzencei úton található vasúti átjáró állapotáról.  
Mára már a taranyi úti vasúti átjáró is nagyon rossz állapotba került. A vasút vagy az önkormányzat 
feladatkörébe tartozik ezeknek a felújítása? 
 
Ormai István polgármester:  
Megkéri Svégel Gábor irodavezetőt, hogy a felmerült kérdésekre történő válaszadáshoz fáradjon az 
asztalhoz. 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A katolikus templom nagyon szépen ki van világítva, ezáltal egy dísze a városnak. Ugyanez nem 
mondható el a Református és Evangélikus templomokról. 
Javasolja, hogy vizsgálják meg, mennyibe kerülne a Református templom és az Evangélikus 
templom díszkivilágítása. 
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A vasút mellett található szolgálati lakásról is beszéltek a tavalyi évben.  
Az épületet az illegális beköltözések miatt bezárták. Tisztázódott-e azóta hogy ez az épület kihez 
tartozik? 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A vasúti átjárókra vonatkozóan az volt az előző álláspont, hogy várjanak kicsit vele – és többen 
egyet is értettek ezzel – hiszen még nem volt olyan rossz állapotba. A képviselő úr feltette azt a 
kérdést, hogy mikor célszerű jelezni a vasút felé. Akár a következő héten is megtehetik ezt a jelzést, 
ha a képviselő-testület úgy látja, hogy itt van az aktualitása.  
Valóban nincs jó állapotban egyik sem. Mind a kettő átjáró a MÁV fennhatósága alá tartozik. Az ő 
feladatuk és kötelezettségük ezeknek a karbantartása. Ugyanez igaz a MÁV szolgálati lakásra is. 
Véleménye szerint soha nem volt kérdés, hogy a MÁV szolgálati lakás a MÁV tulajdonában van. 
Valóban volt ott egy olyan bérleti konstrukció, nincs információjuk arról, hogy tudták-e tisztázni 
azóta, vagy sem. Ennek az épületnek a karbantartása és rendbetétele ugyanúgy a MÁV, mint 
tulajdonos feladata, kötelezettsége. Talán nem árul el titkot azzal, hogy egy építéshatósági eljárás is 
(jó karbantartási kötelezettség) volt ezzel kapcsolatban a MÁV felé.  
 
Ormai István polgármester:  
Látszólag nem ide tartozik, de a MÁV kivásárolja a MÁV ingatlanokból és a MÁV területén 
nyújtott szolgáltatásból a RESTI Kft-t. Magyarul a MÁV tulajdonába kerül a RESTI Kft. Ez nagyon 
nagy ügy lett. Amire a képviselő úr utalt az, hogy van az ingatlanon a RESTI Kft-nek jelzálogjoga. 
Ezért nem tudja eladni a MÁV. Megkereste a MÁV az önkormányzatot, hogy vegyék meg így. 
Természetesen visszaírtak, hogy nincs az önkormányzatnak szándékában megvásárolni.  
Mostani hír, hogy kivásárolja a MÁV a RESTI Kft-t, mert különben nem tud megszabadulni tőle, 
hiszen nem csak itt Nagyatádon, hanem az egész országban probléma ez.  
Kéri a polgármester úr, hogy ismételten keressék meg a MÁV-ot az ingatlan megvásárlása 
tárgyában.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Egy ilyen leromlott állapotú épületet ilyen gazdasági körülmények között megvásárolni, még ha 
fillérekbe is kerül, át kellene gondolni, hiszen onnan kezdve az ingatlan karbantartása – bármilyen 
az ingatlanra vonatkozó felújítási pénzügyi háttérnek a biztosítása – az önkormányzat feladata lesz. 
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Akkor, amikor azt a pénzügyi keretet, amit felújítási, karbantartási keretként a költségvetési 
rendeletben meg van fogalmazva, azt a most meglévő ingatlanjainknál is fel tudjuk használni.  
Azt gondolja, hogy talán még kevés is oda ez az összeg. A lehetőségeink eddig tartanak, eddig 
tudnak nyújtózkodni.  
 
Ormai István polgármester:  
Nagyon figyelemre méltó, és számolnak is mindig azzal, hogy nincs pénzük.  
De, ott van egy épület, ami egy jellegzetes épület, mint vasúti épület, és mint nagyatádi épület. Ha 
már a vasútállomásunk nem egy hagyományos XX. század eleji épület, de ez a ház, egy nagyon 
jellegzetes épület. Ez vezeti, amikor azt mondja, hogy érdemben foglalkozzanak vele.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Őt is emiatt foglalkoztatja. A polgármester úr egyenlőre csak azt kérte, hogy tájékozódjanak, majd 
ezt követően lehet mérlegelni.  
Fenntartja ő is ezt a kérést.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Megkeresni őket nem kerül semmibe, lehet, hogy fél évig nem is kapnak rá választ.  
Véleménye szerint ráérnek akkor dönteni, ha a válasz megérkezik és reális áron lesz lehetőség 
megszerezni az ingatlant. 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Javasolja, hogy ha megkeresik a MÁV-ot, ne azzal a céllal, hogy meg kívánja az önkormányzat 
vásárolni az épületet.  
Véleménye szerint a megkeresés arra irányuljon, hogy mi a tervük az épülettel kapcsolatban és 
egyébként pedig gondoskodjanak a karbantartásáról.  
Nem kizárt, hogy azt mondják, vigye az önkormányzat, csak ne piszkálja őket állandóan a 
karbantartás felújítás miatt. 
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja, hogy mindenképpen keressék meg a MÁV-ot megjelölve ezt az ingatlant, pontosan e-
miatt a jó karbantartás miatt, mert úgy ítélik meg, hogy gondot okoz, hiszen egy zavaró tényező a 
városban. Meg kell kérdezni mik a szándékaik, egyébként pedig ragaszkodnak ahhoz, hogy tartsák 
jó karban. Tehát nem vételi szándékot jeleznek, hanem érdeklődnek.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a MÁV megkeresésére vonatkozó javaslatot.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a javaslatot egyhangú – 10 igen – szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
155/2012. (V. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a város polgármesterét, hogy 
keresse meg írásban a MÁV Zrt-t és a tulajdonában lévő, a vasútállomás melletti szolgálati 
lakás pontos megjelölésével kérjen tájékoztatást arról, hogy az épülettel kapcsolatosan milyen 
elképzeléseik vannak.  
Továbbá szólítsa fel a MÁV Zrt-t az épület jó karbantartási munkáinak elvégzésére. 
 
Határidő: 2012. június 30.  
Felelős: Ormai István 
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Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Kéri, hogy a válasz megérkezésekor tájékoztassák a lakosságot arról, hogy a MÁV-nak mi az 
elképzelése az épülettel kapcsolatosan.  
 
Ormai István polgármester:  
A templomok díszkivilágításával kapcsolatban elmondja – akik régebb óta dolgoznak itt, tudják – 
hogy, kihasznált az önkormányzat egy nagy lehetőséget, amikor a katolikus templomnál a 
díszkivilágítást megcsináltak. Annak idején volt ott egy nagyon nagy beruházás és ennek részeként 
kihasználták a lehetőséget. A jelene a dolognak az, hogy majdnem csak döntés kérdése, hogy mit 
tegyenek, de akkor azt kell először tisztázni, hogy ez az önkormányzat dolga-e.  
Miért az önkormányzat oldja meg két olyan épületnek a díszkivilágítását, ami nem az övé?  
Messzemenőkig egyetért azzal, hogy ez a két épület legyen kivilágítva, de ez a tulajdonos dolga. Ha 
ő úgy dönt, hogy ki szeretné világíttatni a templomot, de nincs rá elég pénze, akkor megkeresve az 
önkormányzatot el lehet gondolkodni azon, hogy egy esetleges együttműködés keretében hogyan 
lehetne megvalósítani.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A kivilágítással valószínűleg mindenki egyetért, hiszen egy dísze lenne a városnak.  
Más tulajdonát akarják kivilágítani? Tényleg furcsán jönne ki, ha az önkormányzat úgy döntene, 
hogy jelen esetben az egyházközség tulajdonában lévő épületet kivilágíttatja.  
A kezdeményező a gyülekezet vagy egyházközség kell, hogy legyen. Egy tervet kell felvázolni – és 
mivel valószínűleg a pénzügyi forrást nem fogják tudni önerőből biztosítani – meg kell nézni, hogy 
van-e erre pályázati forrás vagy egyéb források. Esetleg meg lehet keresni Nagyatád Város 
Önkormányzatát, hogy ebben milyen mértékben és milyen módon tud közreműködni.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A kezdeményezés nem tőle, hanem az egyház képviselőitől származik. Úgy tudja, hogy volt ilyen 
megkeresés a polgármester úr irányába. Teljesen elfogadja azt, hogy egy hivatalos formában is 
történjen megkeresés, melyben tájékoztatást adnak arról, hogy milyen elképzeléseik vannak.  
 
Ormai István polgármester:  
Mind a két templom esetében az elmúlt évek során támogatták a rekonstrukciókat, a felújításokat.  
A megkeresésben fontos, hogy leírják, mit szeretnének, mennyibe kerül, mennyit tudnak ők 
biztosítani és mi lenne az önkormányzat szerepe a megvalósítás érdekében.  
Találják ki, szakemberekkel egyeztessenek, hogy hogyan lehet megoldani. Rá lehet-e pl. a 
közvilágításra kötni stb.  
Készüljön egy költségvetéssel alátámasztott konstrukció, amivel már az önkormányzathoz lehet 
fordulni támogatásért.  
 

28.) Egyebek 
 

Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Felhívja a figyelmet arra, hogy június 4-én Trianon napja van.  
A szervezők – ő az Erdélyi Kör, a Polgári Kör, az 56-os szövetség – nevében szeretettel meghív 
mindenkit. Azt gondolja, hogy a legnagyobb gondjuk a bizalmatlanság, annyira meg vannak osztva 
nem csak pártok irányában. Bízik benne, hogy a nemzeti összetartozás napja talán előre viheti őket 
ebben a kérdésben.  
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Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület nyílt ülését 1740 órakor 
bezárja. 
 

K.m.f. 
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